
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA VINT-I-VUIT DE SETEMBRE
DE DOS MIL QUINZE

Quan són les   20:00   hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió extraordinària d’acord amb la convocatòria que
s’ha repartit. 

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde
Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor
Sr. Joan Plana i Sagué Regidor
Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor
Sra. Verónica Medina i Flores Regidora
Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor
Sra. Olga Simarro Rojas Regidora
Sr Antonio Rodríguez López Regidor 
Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 
Sr. Àngel Tarrero González Regidor
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat Regidor
Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.

01.- APROVACIÓ D’ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS:

 Sessió extraordinària del dia 31.08.2015

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta
tal com ha estat redactada. 
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02.- INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent: 

Dades estadístiques a 28 de setembre de 2015
Població total: 19.659 habitants
Homes: 9.875 que representen el 50,23% de la població
Dones: 9.784 que representen el 49,77% de la població
< 16 anys, 3.754 que representen el 19,13% de la població

Atur
A 1 d'agost de 2015: 1.067 persones
A 1 d'agost 2014: 1.150 persones

Decrets dictats des de l'Alcaldia del 28 d'agost al 23 de setembre de 2015
- Total decrets: 169
- Contingut econòmic: 24
-Contingut urbanístic:42
- Contingut general:  103

Reunions de treball a Roses 
- 31 Reunions de treball
- 3 Consells Executius PORT 
- 4 Meses de Contractació 
- 4 Juntes de Govern Local 
- 1 Consell d'Administració ROSESNET 
- 1 Consell Extraordinari d'Administració ROSESNET 
- 1 Junta de Portaveus
- 2 Comissió Informativa
- 1 Ple
- 2 Casament civils
- 1 Junta general de la SUF
- 1 Mesa general de Negociació
- 1 Junta de l'Estació Nàutica
- 1 Dinar de jubilació (Josep Gualde-extraballador del Cementiri)

Reunions de treball fora de Roses
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- Figueres, Consell d'Alcaldes
- Girona, Consell Assessor del Patronat de Turisme Costa Brava– Girona

Visites rebudes a Roses 
- 8 visites
- Sr. Pere Padrosa, director general de Transport i Mobilitat de la Generalitat de Catalunya.

Actes a Roses
- Fotografia «fi de temporada» Creu Roja-platges 2015
- Lliurament premis Campionat d'Espanya 2015 Classe O'PenBic-GEN
- Presentació curs Primers Auxilis per a Llars d'Infants
- IV Campionat Social Pesca Bonítol en Benefici de la Fundació Roses Contra el Càncer.
- XVII Fira d'Entitats i X Trobada de Puntaires
- Entrega trofeus II Edició Torneig Tamuntana- Bàsquet Roses
- VIII Cursa de la Dona
- Inauguració exposició "Pintura, poesia, objectes d'art i paella" de Juanjo Viñuela.
- I Jornada de Portes Obertes del Parc de Bombers
- «Verema a l'antiga»-"Mas d'en Coll" Bodegues Espelt 505
- XXIX Bicicletada Popular

Actes fora de Roses 
- Cantallops, Romeria de la Salut-dinar de l'Associació d'avis “Casal del Pescador”.
- Navata,  Dinar Associació d'Avis de Roses

Assistència a mitjans de comunicació 
- Empordà TV – diverses notícies
- Empordà TV – L'Hora de l'alcaldessa
- Europalau TV
- Roda de premsa «Programació TMR» temporada 2015-2016

Felicitacions a expressar
- A l'Eduard Güell per la seva victòria en el Campionat de Catalunya de tennis.
- A Nacho Armillas per adjudicar-se el títol europeo de motos aquàtiques en la categoria «Ski
GP2».
- A en Pol Font per adjudicar-se el tercer lloc en el Campionat d'Espanya O'pen BIC.
- A en Joan Jorquera per la seva proclamació com a campió d'Espanya júnior de taekwondo.
- A l'Anna Jodar per aribar a la final de la Lliga Catalana.

El ple en queda assabentat

03.-  APROVACIÓ  DEL  CONVENI  DE  COL·LABORACIÓ  AMB  EL  DEPARTAMENT
D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, LA DIPUTACIÓ DE GIRONA, EL
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CONSELL  COMARCAL  DE  L’ALT  EMPORDÀ,  I  DIFERENTS  AJUNTAMENTS  DE  L’ALT
EMPORDÀ  PEL  DESENVOLUPAMENT  DE  PROJECTES  EDUCATIUS  EN  REFERÈNCIA  A
L’IMPULS A LA LECTURA A TRAVÉS DE LES BIBLIOTEQUES DE LA COMARCA DURANT EL
PERÍODE 2014-2016.

El  senyor  Francesc Giner,  responsable de l'àrea de Cultura i  Festes,  presenta la  proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta  del  regidor  de  l'Àrea  de  Cultura  i  Festes  relativa  a  l’aprovació  del  conveni  de
col·laboració amb el Departament d’ensenyament de la Generalitat de Catalunya, la Diputació
de Girona, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, i diferents ajuntaments de l’Alt Empordà pel
desenvolupament de projectes educatius en referència a l’impuls a la lectura a través de les
biblioteques de la comarca durant el període 2014-2016.

Antecedents 

1. L’any 2013 el  Servei  educatiu de l’Alt  Empordà del  Departament  d’Ensenyament  de la
Generalitat de Catalunya va iniciar el projecte col·laboratiu “A punt de llegir” conjuntament
amb les biblioteques públiques de la comarca que preveia una durada mínima de dos
cursos escolars i pel qual s’estan desenvolupant un seguit d’actuacions amb la finalitat
d’unificar recursos i criteris de gestió en benefici de les diferents parts.

2. En  aquest  sentit  s’ha  elaborat  uns  proposta  de  conveni  de  col·laboració  entre  el
Departament  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  la  Diputació  de  Girona  i
diferents administracions de l’Alt Empordà, i que s’ha tramès a l’Ajuntament de Roses, per
desenvolupar  un  seguit  d’actuacions  durant  el  període  2014-2016,  amb  la  finalitat
d’unificar  recursos i  criteris  de  gestió,  així  com establir  paràmetres d’eficàcia  per  a la
creació  i  difusió  dels  diferents  projectes  educatius  que  es  volen  dur  a  terme  a  l’Alt
Empordà.

3. L’objectiu del conveni s’emmarca dins del Pla Nacional de Lectura presentat pel Govern de
la Generalitat de Catalunya on el Departament d’Ensenyament participa en una de les línies
estratègiques “L’impuls de la lectura. Una estratègia per l’èxit escolar” amb l’objectiu de:  

“La millora de l'èxit escolar de tot l'alumnat. I ho fa potenciant la lectura sistemàtica 
en totes les àrees i  matèries del currículum al llarg de tota l'escolaritat  bàsica per  
augmentar la competència comunicativa i lingüística i el desenvolupament de l'hàbit  
lector dels infants i  joves,  sense oblidar que la competència lectora és la base de  
molts aprenentatges i un requisit per participar amb èxit en bona part dels àmbits de la 
vida adulta”.

I  per  altra  banda  encaixa  perfectament  dins  del  Manifest  i  línies  directrius  de  la
IFLA/UNESCO  per  al  desenvolupament  del  servei  de  Biblioteques  Públiques,  on
s’especifica que cal: 

“Crear i fomentar els hàbits de lectura en nens i nenes des dels primers anys” 
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“La biblioteca pública ha de mirar d’atendre les necessitats de tots els grups de la
comunitat, amb independència de la seva edat i les seves circumstàncies físiques,
econòmiques o socials. No obstant això, té una responsabilitat especial pel que fa
a les necessitats dels nens i els joves. Si s’infon als nens la passió pel coneixement
i per les obres de la imaginació quan són petits, el més probable és que al llarg de
la vida es beneficiïn d’aquests elements vitals per al desenvolupament personal,
que els enriquiran i alhora potenciaran la seva contribució a la societat. Els nens
també poden animar els pares i altres persones a utilitzar la biblioteca”.

4. L’acció principal és desenvolupar el projecte “A punt de llegir” el principal objectiu
del qual és el treball en xarxa entre les diferents biblioteques de la comarca i el
Servei  educatiu  de l’Alt  Empordà per  portar  a  terme accions de foment  de la
lectura que arribin a les famílies a través dels centres escolars.

5. Consta a l’expedient la proposta de conveni.

6. La Directora de la Biblioteca Municipal Jaume Vicens Vives, en data 5 d'agost de 2015,
emet un informe favorable al respecte.

7. La Tècnica d’administració general informa favorablement la proposta del conveni obrant a
l’expedient.

8. En data 14 de setembre de 2015, la Comissió Informativa Genèrica del Ple ha dictaminat
favorablement la present proposta.

Fonaments de dret

Primer.- Llei  30/1992,  de  26  de  novembre,  de  règim  jurídic  de  les  administracions  
públiques i del procediment administratiu comú, modificada per la Llei 4/1999,
de 13 de gener. 

Segon.- Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei  
municipal i de règim local de Catalunya. 

Tercer.- Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

Quart.- Decret  179/1995,  de  13  de  juny,  pel  qual  s’aprova  el  reglament  d’obres,  
activitats i serveis dels ens locals.

A proposta del regidor de l'Àrea de Cultura i Festes, el Ple adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar la subscripció del conveni de col·laboració amb el Departament d’Ensenyament de
la Generalitat de Catalunya, la Diputació de Girona, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, i
diferents ajuntaments de l’Alt  Empordà per formar part  del  projecte “A punt  de llegir”,
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durant el període 2014-2016.

2. Notificar l'adopció del present acord als interessats.

3. Comunicar-ho  als  departaments  d'Intervenció  i  Serveis  Jurídics,  perquè  en  tinguin
coneixement i produeixi els efectes que calguin. Exp.3907/2015*

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Gerard Teixidó.- Fa la següent explicació

Nosaltres votarem a favor de l’aprovació de la subscripció en aquest conveni que ja funciona
des de fa un curs escolar. La direcció de la biblioteca de Roses en fa molt bones valoracions,
sobretot  per  la  relació  que s’estableix  entre  les  escoles,  les  famílies,  les  biblioteques que
formen part del conjunt Bibliotecae, el departament d’Ensenyament, la Diputació i el Consell
Comarcal. 

L’objectiu  d’aquest  projecte,  fomentar  el  gust  per  la  lectura,  és  molt  positiu  per  al
desenvolupament  integral  dels  alumnes,  adquirir  hàbits  lectors,  engrescar  i  explorar  les
preferències lectores de cadascú. Per acabar, agraïr la feina que fan els professionals de les
biblioteques implicades que són les principals impulsores d’aquest projecte. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José Manuel Alvarez.- Pensen que els objectius que es tractaran són molt bons: millorar la
competència lectora per als infants i per als joves; implicar les famílies en la lectura; enfortir la
cooperació i la col·laboració dels centres educatius i establir vincles que treballin en objectius
compartits.  Pensen  que  són  molt  importants  aquests  objectius  i  estan  a  favor  d'aquesta
moció. 

En relació a la donació de llibres,  els agradaria que els informessin de tots els llibres que
rebran, destinats a totes les àrees, demana com es distribueixen aquestes arees.  Si hi ha cinc
llibres per àrea en castellà, en anglès, en català. Que els mantinguin informats. 

RESPOSTES ALS REGIDORS DE L'OPOSICIÓ

Sr. Francesc Giner.- Diu que pel que sap, ara per ara, a mida que van rebent els llibres tindran
la informació adient, però ara mateix no sap els llibres que tindran. 

Alcaldessa.- Diu que no sap si el regidor, senyor José M. Alvarez preguntava pels llibres que
vindran o per les actuacions que es fan. Informa que, en tot cas, són les direccions de les
biblioteques,  conjuntament  amb els  que han organitzat  aquest  programa educatiu els  que
estableixen quan es llegeix,  si  es fa una hora de lectura de contes i  si  es distribueix a la
biblioteca. 
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Sr. José Manuel Alvarez.- Aclareix que aquests llibres estan destinats a les diferents àrees:
tant català, com anglès, com francès, com castellà i li agradaria saber quin tant per cent va
destinat a casa àrea. 

Alcaldessa.-  Suposa que quan el  regidor Alvarez li  pregunta per cada àrea vol dir  a cada
idioma, a la qual cosa respon que preguntaran a la biblioteca el plantejament del projecte i li
faran arribar.  

Sense necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres presents,  s'acorda aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

04.- APROVAR  EL CONVENI D’ENCÀRREC DE GESTIÓ DE LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS
MÍNIMS DE SALUT PÚBLICA DE COMPETÈNCIA MUNICIPAL ENTRE EL DEPARTAMENT DE
SALUT I L’AJUNTAMENT DE ROSES

El senyor Carles Pàramo, primer tinent d'alcalde,  presenta la proposta d'acord que és del
tenor literal següent: 

Identificació de l’expedient

Proposta relativa a l’aprovació del conveni d’encàrrec de gestió de la prestació dels serveis
mínims  de  salut  pública  de  competència  municipal  entre  el  Departament  de  Salut  i
l’Ajuntament de Roses.

Antecedents

1. L’Agència  de  Salut  Pública  de  Catalunya  tramet  còpia  de  la  proposta  de  conveni
d’encàrrec de gestió de la prestació dels serveis mínims de salut pública de competència
municipal entre el Departament de Salut i l’Ajuntament de Roses, el gener de 2015.

2. L’11 de gener de 2006, es va signar un Conveni Marc entre el Departament de Salut de la
Generalitat de Catalunya, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de
Municipis  de  Catalunya  amb l’objectiu  d’establir  un  marc  de  relacions  que  orienti  els
vincles  i  les  obligacions  a  establir  en  els  convenis  que  els  ens  locals  i  l’Agència  de
Protecció de la Salut puguin subscriure en relació amb la prestació de serveis de protecció
de la salut

3. El 2 de juliol de 2013, es va signar un Conveni Marc entre l’Agència de Salut Pública de
Catalunya, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de Municipis de
Catalunya, per regular la prestació de serveis de salut pública i els seus mecanismes de
seguiment,  de  conformitat  amb el  que  preveu  l’article  53.8 de la  Llei  18/2009,  del  22
d’octubre, de salut pública

4. L’Agència  de  Salut  Pública  de  Catalunya  i  l’Ajuntament  de  Roses  van  subscriure
originàriament un conveni de col·laboració l’any 2010, que s’ha anat renovant fins que ha
finalitzat la seva vigència el dia 31 de desembre de 2011.
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5. L’objecte d’aquest conveni és regular l’encàrrec entre l’Ajuntament de Roses i l’ ASPCAT
per  a  la  prestació  dels  serveis  mínims  de  salut  pública  de  competència  local,  que
s’especifiquen  a  l’annex  del  conveni.  Només  s’encarreguen  les  activitats  esmentades
expressament en l’annex d’aquest conveni.

6. Les activitats que es relacionen a l’annex són activitats d’assessorament i suport juridico-
tècnic i d’inspecció que els diferents òrgans de l’ASPCAT han de prestar a l’Ajuntament
sense que aquests  serveis  comportin  cap contraprestació  econòmica a  l’ens local,  de
conformitat amb la lletra b) del pacte quart del Conveni Marc subscrit el dia 2 de juliol de
2013 entre l’ASPCAT, l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i la Federació de
Municipis de Catalunya. 

7. Al conveni s’estableix que L’ASPCAT “ha d’exigir als subjectes passius les taxes que es
meritin  d’acord amb el  previst  en  el  Decret  legislatiu  3/2008,  de  25 de  juny,  pel  qual
s’aprova el Text refós de la Llei de taxes i preus públics de la Generalitat, en relació amb
l’Ordre SLT/191/2014, d'11 de juny, per la qual es dóna publicitat a la relació de les taxes
vigents que gestiona el Departament de Salut durant l'any 2014”.

8. El  personal  que  haurà  de  portar  a  terme les  tasques  de  salut  pública  és  el  personal
funcionari  o laboral  de l’ASPCAT, mentre que l’Ajuntament no hi  adscriu cap mena de
recurs, ni personal, ni material.

9. En  data  30  de  juliol  de  2015,  l’enginyer  municipal  ha  emès  un  informe  favorable  al
respecte.

10. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, a la sessió ordinària que va tenir lloc el dia 14 de
setembre de 2015, va emetre un dictamen favorable al respecte.

Fonaments del dret

I. Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local.

II. Llei 18/2009, del 22 d'octubre, de salut pública. 

III. Article 303 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres
i activitats i serveis dels ens locals (ROAS) (DOGC núm. 2066 de 23 de juny de 1995).

IV. Conveni Marc entre l’Agència de Salut Pública de Catalunya, l’Associació Catalana de
Municipis  i  Comarques  i  la  Federació  de  Municipis  de  Catalunya,  per  regular  la
prestació  de  serveis  de  salut  pública  i  els  seus  mecanismes  de  seguiment,  de
conformitat amb el que preveu l’article 53.8 de la Llei 18/2009, del 22 d’octubre, de
salut pública

Resolució

El Ple acorda:

1. Aprovar  el  conveni  d’encàrrec  de  gestió  de  la  prestació  dels  serveis  mínims  de  salut
pública de competència municipal entre el Departament de Salut i l’Ajuntament de Roses
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2. Facultar a l’Alcaldessa presidenta per a la signatura del conveni a dalt esmentat i quants
documents siguin necessaris per a la seva execució.

3. Trametre l’acord i una còpia del conveni a la Direcció General d’Administració Local del
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya

4. Notificar l’adopció d’aquest acord al  Departament de Salut,  Secretaria de Salut Pública
-Agència de Salut Pública de Catalunya- (l’ASPCAT). Exp: 3801/15**

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Informa al públic en general que les tasques que regula aquest conveni
són: La gestió del risc per a la salut derivada de la contaminació del medi. La gestió del risc
per a la salut derivada de les aigües del consum públic. La gestió del risc per a la salut en
establiments públics i els indrets habitats, com podrien ser establiments de tatuatge, pearcing,
micropigmentació, etc.. 

En la gestió del risc per a la salut derivada dels productes alimentaris s'ha de tenir en compte
que hi ha 278 restaurants i bars, 8 peixeteries, 10 carniceries, 23 supermercats, 24 fleques i
pastisseries,  12  establiments  de  menjar  preparat,  el  mercat  municipal,  12  gelateries,  12
fruiteries i 8 xiringuitos i restaurants de platja. 

Altres tasques són l'educació sanitària  en l'àmbit  de la  protecció de la  salut,  la  gestió de
denúncies, la policia sanitària mortuòria, la gestió de tramitació d'expedients sancionadors i
mesures cautelars derivades de les actuacions del control de l'activitat. 

Totes aquestes qüestions són de competència municipal que, lògicament amb mitjans propis,
l'Ajuntament no els podria desenvolupar i ho fan a través de l'Agència de Salut Pública de
Catalunya. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA

Sr. Gerard Teixidor.- Fa la següent intervenció:  

Ens semblen correctes les condicions del conveni. Només apuntar que en l’expedient hem pogut
veure les activitats incloses en els serveis mínims del conveni que en el punt 5, referent a Educació
sanitària en l’àmbit  de la protecció de la salut,  només es durà a terme si és a petició de part.
Entenem que l’Ajuntament ha de fer aquesta petició i ens agradaria que així fos, ja que és una de
les eines i activitat de prevenció. 

 INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr.  Antonio  Rodríguez.-  Diu  que  li  agradaria  ser  una  mica  més  didàctic  en  el  sentit  que
l'Agència de Salut Pública que es va constituir com a entitat pública i va desaparèixer com a
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tal  l'any  2014  per  un  decret  de  la  Generalitat,  és  una  de  les  víctimes  de  les  retallades
sanitàries.  Serà  breu,  però entre les seves funcions està  reduir  la  desigualtat  de salut  de
manera  que  les  diferències  existents  no  es  consolidin  i  no  contribueixin  a  augmentar  les
desigualtats socials econòmiques existents. 

També controlar, com és l'objecte del conveni, i eliminar riscos ambientals i socials que poden
tenir més impacte sobre la salut i propiciar la millora efectiva en la qualitat de vida de totes les
persones, afavorint l'accés a millors condicions de salut possibles.

Aquesta que és una denominació amplia, inclou una planificació extensa, que era el que la llei
de salut pública pretenia. És a dir, transformar una sèrie de mesures esfilagarsades  i fetes
entre  diferents  administracions  de  diferent  manera,  organitzant  una  veritable  planificació
sanitària en temes de salut pública.

De fet, si el regidor ponent recorda, la mesura més important que s'ha fet en els darrers anys 
en temes de salut pública ha estat la Llei del Tabac, que es va fer en un govern que no era els 
govern dels millors, sinó un altre govern. 

En tot cas, el problema que tenim a l'Agència de Salut Pública que ara ha passat a dependre
directament del Departament de Salut,  és que és un problema econòmic de finançament i
d'activitat. Per això, aquest conveni és un conveni de mínims i, per tant, a petició de la part, ja
que sembla que la Generalitat té pocs recursos en Salut Pública o destina pocs recursos i
espera que amb el nou govern això canviï sustancialment. 

Subratlla que en els temes de salut pública són els primers, especialment els temes que ha
comentat el regidor d'Esquerra Republicana, de promoció i prevenció de la salut, en el que els
centres sanitaris fan el que poden. És una feina que inclou molts departaments i,  per posar un
exemple,  quan es va fer el  Pla de Barris de Roses,  una de les tasques eren els elements
socials d'activitat i,  per tant,  el  propi pla de barris és una millora de salut de la població,
perquè inclou millores sustancials en edificació i propostes de millores en els habitatges. Amb
això,  en una agència de salut pública potent,  amb una bona planificació i un bon treball,
s'haurien  pogut  fer  moltes  coses  i  haguessin  millorat  les  condicions  de  vida  de  tots  els
catalans.   

Informa que votaran a favor, perquè és un conveni de mínims, però posen de manifest  la
manca de recursos que durant aquests anys s'ha produït. 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- En relació a la pregunta de l'educació sanitària, explica que s'actua des de
molts àmbits, des de la pròpia escola, des del CAP i a iniciativa de DIP SALUT que és un
organisme de la Diputació de Girona que també fa una aportació en temes de salut.

Aquest  conveni  està  encarat  a  atendre  exactament  allò  que  és  competència  municipal,
després hi ha voluntats i oportunitats. En relació a la qüestió de l'economia i retallades a les
que  feia  referència  el  regidor  Rodríguez,  l'organisme de  la  Generalitat  pot  haver  patit  les
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retallades que li han tocat, fruit del finançament deficitari de Catalunya,  i altres dirien que
degut a què no s'organitzen prou bé les finances que arriben. Puntualitza que no és aquest el
debat, és un fet que s'han retallat coses, però en aquest cas no s'ha retallat res que no sigui
bàsic per atendre les responsabilitats dintre les competències municipals i res més que això. 

Quant a aquesta proposta que fa, el regidor ponent aclareix que està coberta. Periòdicament
es fa la fluorització de la mainada i les normes bàsiques i s'actua en molts àmbits afavorint la
salut pública. Per exemple, quan s'engega una zona verda és a favor de la salut pública o
quan s'instal·len aquests parcs, perquè la gent gran i els joves puguin fer exercicis, tant sigui a
la plaça del Rei com en el Passeig. 

En tot cas, avui concretament, es tracta de fer l'aprovació d'aquest conveni que ha de servir
per cobrir aquelles necessitats que té l'Ajuntament per atendre les seves competències. 

Sense necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres presents,  s'acorda aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

05.-  APROVAR  PROVISIONALMENT  EL  DOCUMENT  ANOMENAT  “MODIFICACIÓ
PUNTUAL  NÚM.  6  DEL  PLA  D’ORDENACIÓ  URBANÍSTICA  MUNICIPAL  (POUM)  DE
ROSES, A L’ÀMBIT DEL MAS DE LES FIGUERES DE ROSES, A L’AVINGUDA DE RHODE,
209-221”, D’INICIATIVA MUNICIPAL

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta del tenor
literal següent: 

Antecedents 

1. El Ple de l’Ajuntament del dia 27 d’abril de 2015 acorda, entre altres punts: 

1) Aprovar inicialment els documents següents:

- “Conveni de donació a títol gratuït de la porció de terreny de 2.066 m2 de la finca
situada a l’avinguda de Rhode, 209-221”, entre Josep Oriol Martí Bagué, propietari
de la finca i l’Ajuntament de Roses.

- “Modificació puntual núm. 6 del POUM de Roses a l’àmbit del Mas de les Figueres,
avinguda de Rhode, 209-221”, redactat l’abril de 2015 per l’arquitecte municipal,
cap  del  Departament  de  Planejament  i  Execució  Urbanística  de  l’Àrea
d’Urbanisme, autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 2DUN,
de data 09.04.2015.

2) Suspendre,  pel  termini  de  dos  anys,  l’atorgament  de  llicències  de  parcel·lació  de
terrenys,  d’edificació,  reforma,  rehabilitació  o  enderrocament  de  construccions,
d’instal·lació o ampliació d’activitats o usos concrets i altres autoritzacions municipals
connexes,  de  conformitat  amb  el  plànol  de  delimitació  dels  àmbits  subjectes  a
suspensió de llicències i de procediments.
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3) Sol·licitar informe a les administracions sectorials.

4) Sotmetre-ho a informació pública pel termini d’un mes.

2. Els documents aprovats inicialment se sotmeten,  durant  un mes,  a informació pública,
mitjançant anunci publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6876 de
21 de maig de 2015, en el  Butlletí Oficial de la Província de Girona núm. 100 del dia 26 de
maig de 2015, en els diaris de difusió comarcal, el Punt-Avui de 21 de maig de 2015 i el
Diari de Girona del dia 20 de maig de 2015 i en el tauler d’edictes electrònic (e-tauler) de la
web municipal.

     Durant l’esmentat període d’informació pública no es presenta cap al·legació.

3. L’Ajuntament  sol·licita  informe  a  les  administracions  sectorials  de  la  Generalitat  de
Catalunya i de l’Estat, concretament:

- Servei  Provincial  de Costes a  Girona del  Ministeri  d’Agricultura,  Alimentació  i  Medi
Ambient (MAGRAMA) (RS 4404/15)

- Servei de Costes del Departament de Territori i Sostenibilitat (RS 4406/15)

- Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de Girona del Departament de Cultura (RS
4407/15)

- Direcció General de Protecció Civil –  Subdirecció General de Programes de Protecció
Civil del Departament d’Interior (RS 4405/15)

4. En data 16 de juny de 2015, RE 9250/15, la Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de
Girona,  tramet  l’informe  favorable  de  data  11  de  juny  de  2015,  emès  per  la  Direcció
General d’Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni, amb les següents  consideracions:

 A nivell  arquitectònic,  la  proposta  presentada  no  difereix  de  l’anterior,  que  va  ser
informada favorablement en data 16.02.2015, correspon ratificar-se en aquell acord.

 A nivell arqueològic, d’acord amb les dades de l’inventari del Patrimoni Arqueològic i
paleontològic  de  la  Direcció  General  d’Arxius,  Biblioteques,  Museus  i  Patrimoni   a
l’àmbit del Mas de les Figueres, no consta cap jaciment, per la qual cosa no es pot
preveure afectació al patrimoni arqueològic conegut; no obstant això, si en el transcurs
de les obres que es derivin de la Modificació es posen al descobert restes, s’estarà al
que determina la legislació vigent sobre el patrimoni arqueològic i paleontològic.

5. En data 30 de juny de 2015, RE 9981/15, el Servei de Costes del Departament de Territori i
Sostenibilitat,  tramet  l’informe  favorable  de  data  10  de  juny  de  2015  i  assenyala  que
s’escau  recordar  que  qualsevol  actuació  que  es  vulgui  fer  en  zona  de  domini  públic
marítimoterrestre,  requerirà  la  corresponent  autorització  (temporal)  o  concessió   (fixa),
mentre que les actuacions en zona de servitud de protecció hauran d’obtenir autorització
pertinent del Servei de Costes.
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6. En data 9 de juliol de 2015, RE 10529/15 els Serveis Territorials del Departament d’Interior
– Protecció Civil de Girona, tramet l’informe favorable emès el dia 3 de juliol de 2015, amb
la següent conclusió: 

 D’acord amb les dades actuals de l’INUNCAT, l’àmbit del Mas de les Figueres queda
fora de les àrees potencialment inundables del terme municipal de Roses.

7. En data 31 de juliol de 2015, RE 11678/15,  la Direcció General de Sostenibilitat de la
Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, tramet l’informe
emès el dia 23 de juliol de 2015, amb les següents consideracions: 

1) L’àmbit  objecte  de  la  Modificació  puntual  es  troba  afectat  per  l’expedient
d’atermenament DL-32-GI,  aprovat per l’Ordre Ministerial del 3 de febrer de 1998.

En els plànols es dibuixen de forma sensiblement correcta les línies d’atermenament
del domini públic marítimoterrestre i les seves servituds de trànsit i de protecció.

Tot això amb independència de considerar que, davant de qualsevol desajustament en la
representació de les esmentades línies, prevaldran les dades dels plànols d’atermenament
sobre els reflectits en el planejament.

2) L’àmbit de la Modificació puntual es troba parcialment afectat per la zona de servitud
de protecció, que es destina a espais lliures, distingint les zonificacions actuals, clau
11a (jardins privats protegits) i la proposada, clau C2 (sistema d’espais lliures).

L’edificació  existent,  així  com el  sistema d’equipaments  comunitaris  proposat,  clau
D2MF, es localitzen fora de la zona de servitud de protecció.

3) En qualsevol cas s’haurà de tenir en compte que:

- Els  usos  de  la  zona  de  servitud  de protecció  s’ajustaran  al  que  disposen  els
articles 24 i 25 de la Llei de costes, fent constar els usos permesos en aquesta
zona, amb l’autorització de l’òrgan competent de la Comunitat Autònoma.

- Les  obres  i  instal·lacions  existents,  a  l’entrada  en  vigor  de  la  Llei  de  costes,
situades en zona de servitud, es regularan pel que s’especifica en la Disposició
transitòria quarta de la Llei de costes.

I conclusions:

- Un cop s’hagi tingut en compte el que s’assenyala en les Consideracions anteriors
en  relació  amb  la  Modificació  puntual  núm.6  del  Pla  d’ordenació  urbanística
municipal  a  l’àmbit  del  Mas  de  les  Figueres  del  terme  municipal  de  Roses,
l’expedient  complet,  diligenciat  i  prèviament  a  la  seva  aprovació  definitiva,  es
trametrà de nou a la Direcció General, per mitjà del Servei Provincial de Costes de
Girona, per poder emetre l’informe que disposen els articles 112.a) i 117.2 de la
Llei de costes.
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8. L’agost de 2015, l’arquitecte municipal, cap del Departament de Planejament i Execució
Urbanística, redacta un nou document, que incorpora les prescripcions de l’informe de la
Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar de data 23 de juliol de 2015, RE
11678/31.07.2015, autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 3DUN, de
data 17.08.2015.

9. Amb data 14 de setembre de 2015 els serveis jurídics de l’Àrea d’Urbanisme informen al
respecte.

10.La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament del dia 21 de setembre de 2015 ha emès
un dictament al respecte. 

11.Amb data 22 de setembre de 2015, el regidor responsable de l’Àrea d’Urbanisme i Medi
Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte.

Fonaments de dret

Primer.  Pla  d'ordenació  urbanística  municipal  (POUM)  de  Roses  (DOGC  núm.  5682  de
30.07.2010).

Segon.  Decret  legislatiu  1/2010,  de  3  d’agost,  pel  qual  s’aprova  el  text  refós  de  la  Llei
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010); modificat per la Llei 3/2012, de 22 de febrer
(DOGC núm. 6077, de 29.02.2012). 

Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la llei d’urbanisme
(DOGC núm. 4682, de 27.07.2006). 

Quart. Llei 22/1988, de 28 de juliol, de costes (BOE núm. 181, de 29.07.1988) i Llei 2/2013, de
29 de maig, de protecció i ús sostenible del litoral que la modifica (BOE 129, de 30.05.2013).

Resolució

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent 

ACORD:

1. Aprovar provisionalment el document anomenat “Modificació puntual núm. 6 del POUM de
Roses a l’àmbit del Mas de les Figueres, avinguda de Rhode, 209-221”, redactat l’agost de
2015  per  l’arquitecte  municipal,  cap  del  Departament  de  Planejament  i  Execució
Urbanística  de  l’Àrea  d’Urbanisme,  autenticat  pels  serveis  tècnics  municipals  amb  la
referència 3DUN, de data 17.08.2015, que incorpora les prescripcions de l’informe de la
Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i el Mar de data 23 de juliol de 2015, RE
11678/31.07.2015.

2. Trametre  una  còpia  de  l’expedient  complet  i  diligenciat,  a  la  Direcció  General  de
Sostenibilitat de la Costa i el Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, a
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través del Servei Provincial de Costes a Girona, per a l’emissió de l’informe que disposen
els articles 112.a) i 117.2 de la Llei de costes.

3. Notificar-ho a Josep Oriol Martí Bagué, per al seu coneixement i efectes.= Exp.6036/14-
ref. PL14015OT.

EXPLICACIONS DEL REGIDOR PONENT

Sr. Carles Pàramo.- Manifesta que com ja van explicar a la comissió informativa del ple, és una
bona notícia per al poble en general. Es tracta d'un espai de dos mil metres quadrats i escaig
de la que el propietari n'ha fet donació. La finca es coneguda a Roses com el mas de les
Figueres i el propietari n'ha fet donació sense cap mena de compensació, que no era a canvi
de res. Lògicament que el mas de les Figueres, des de l'anterior POUM vigent del 2010 està
qualificat com a zona verda privada i l'Ajuntament ha hagut de fer tota una tramitació: Primer,
a Cultura,  perquè aquesta part  de la  finca que ens donen està a l'entorn del  mas de les
Figueres, que és un bé cultural d'interès local i, en segon lloc, perquè la façana està afectada
per la llei de Costes. Per tant, s'ha hagut de tramitar a un lloc i l'altre. Amb aquests informes
favorables d'aquests dos organismes: Costes de la Generalitat i Estat i de Cultura. Ara, el que
cal és modificar el POUM de Roses, que és la proposta d'avui, a fi i efecte que allò que està
qualificat com a zona verda-jardí privat passi a ser zona verda-jardí públic. 

A continuació, llegeix la proposta d'acord que figura a l'inici d'aquest punt i tot seguit segueix
explicant que l'expedient de modificació puntual del POUM l'han pogut llegir tots els regidors
presents, examinar durant aquests dies i abans, a la comissió informativa ja en varen parlar. 

Manifesta l'alegria per aquesta proposta i per fer-ne part a la gent que els escolta i que no
saben ben bé de què estan parlant. 

Explica que les condicions que aquest propietari els va donar és que ha de ser jardí, que els
vespres, com a moltes ciutats, es tanqui, però durant tot el dia, de sol a sol ha d'estar obert,
perquè fins i tot la gent el faci servir de pas entre el carrer Pescadors i l'avinguda de Rhode.
També hi permet fer una petita construcció de dos-cents i escaig metres quadrats en planta
baixa i subterrani on es puguin fer unes activitats eminentment culturals. 

Aclareix que és una cessió per fer un jardí  públic i  si  algun dia l'Ajuntament decidís fer-hi
aquesta petita construcció per qualsevol necessitat que es creés o que cregués convenient pel
govern que fos, aquest senyor ho accepta. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.-  Anuncia que, evidentment, votaran a favor del conveni. Creuen que és una
molt bona notícia la cessió d'aquest espai i volen deixar palès que serà tot un luxe tenir un
jardí amb aquestes condicions a primera línia de mar i que, a més a més, permetrà connectar
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l'avinguda de Rhode amb el carrer Pescadors i millorarà aquesta zona. Reitera que votaran a
favor. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA

Sr. Manel Escobar.- Desitja que això sigui així, de tenir aquest gran parc al mig de la vila, que
són aproximadament uns dos mil metres quadrats i que realment les famílies de Roses puguin
anar allà a gaudir, que no sigui com la Ciutadella que és un espai molt cultural, molt tancat,
però que la gent de Roses té gairebé prohibit de poder anar gaudir de tot aquell parc central
que tenim allà. Desitja que realment sigui així, que sigui per a les famílies de Roses. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Diu que des d'Unió volen aprofitar per agrair al propietari d'aquest
terreny la cessió d'aquests dos mil metres en donació a l'Ajuntament de Roses i s'afegeix a la
resta de companys de congratular-nos com a Ajuntament d'aquesta cessió. No sap si ha dit
que l'objecte d'aquest edifici que es podrà construir tindrà un ús cultural, per tant creu que és
una bona notícia per a tots. 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr.  Carles Pàramo.- Afegeix,  per respondre al  que el  senyor Plana ha explicat  abans,  que
dintre d'aquests pressupostos es contemplarà partida per poder redactar un projecte i faran
un concurs públic per fer un jardí per tal que hi puguin anar les famílies. 

Diu que a la Ciutadella hi pot entrar tothom qui vulgui de Roses i és gratuït. És un debat que hi
ha entre la gent del món de la Cultura, tot i que el senyor Ibañez el pot rectificar de manera
que per a uns és un clos que s'ha de mantenir tancat.  El senyor Pàramo és partidari que allò
s'hauria d'obrir de tal manera que formès part de l'oferta d'espai públic i zona verda per a tot
el poble. Diu que això ja s'ho trobaran, perquè en el seu dia varen fer un estudi i algun dia en
parlaran. 

Per a general informació diu que la gent de Roses amb el carnet d'identitat i acompanyats de
qui sigui, poden entrar sempre que vulguin i sense pagar a la Ciutadella. 

Respon al senyor Valdera que ja li han fet arribar les felicitacions a aquest senyor i més que
felicitacions,  l'agraïment i  també li  faran arribar que el  regidor d'Unió ho ha expressat així
mateix. 

Sense necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres presents,  s'acorda aprovar  la
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   
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06.-  MOCIO DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS QUE INTEGREN LA CORPORACIÓ  DE
SUPORT A L’ACOLLIDA DE POBLACIÓ REFUGIADA VÍCTIMA DELS CONFLICTES ARMATS A
LA MEDITERRÀNIA

El senyor Marc Danés, en representació de Convergència i Unió, que inicialment va presentar
la  present moció a la  que s'han afegit  la  resta de grups municipals,  presenta la  proposta
d'acord que és del tenor literal següent: 

El món local català manifesta la seva preocupació per la crisi humanitària en matèria de refugi
que  està  tenint  lloc  a  la  Mediterrània,  arran  de  la  guerra  civil  a  Síria  i  d’altres  conflictes
internacionals.   

Segons dades de l’ACNUR, aproximadament 322.000 persones han creuat la Mediterrània
durant el 2015, la majoria com a refugiades, fugint de la violència i la persecució, de les quals
almenys la meitat provenen de Síria. A més, es compta que 2.750 persones han desaparegut o
mort  en  els  primers  vuit  mesos  de  l’any  i  es  preveu  que  el  nombre  d’arribades  continuï
augmentant els propers dos mesos.     

El Fons Català de Cooperació al Desenvolupament és una organització formada per ens locals
que  destinen  una  part  del  seu  pressupost  a  finançar  accions  de  Cooperació  al
Desenvolupament i de Solidaritat amb els pobles dels països més desfavorits, i actua com a
instrument de coordinació dels esforços dels ajuntaments catalans en els casos d’actuacions
en situació d’emergència i especialment en la postemergència i reconstrucció.

L’any 2013 el Fons Català va obrir una campanya d’emergència per donar suport a la població
arran de la guerra civil a Síria en la qual ha continuat treballant des de llavors, amb el suport
dels municipis catalans. 

Davant de la situació actual i, 

 Atès que la Carta dels Drets Fonamentals de la Unió Europea, en el seu article
1,  determina  que  la  dignitat  humana  és  inviolable  i  ha  de  ser  respectada  i
protegida.

 Atès que la Declaració Universal dels Drets Humans reconeix en l’article 14 que,
en  cas  de  persecució,  tota  persona  té  dret  a  cercar  asil,  i  a  gaudir-ne,  a
qualsevol país

 Atès que la Convenció de Ginebra del  1951 i  el  Protocol sobre l’Estatut  del
Refugiat de 1967, tots dos signats i ratificats per l’Estat espanyol, preveuen que
cal facilitar l’estatut de refugiat i garantir els drets que aquest estatut preveu.

 Atesa la crida de la Plataforma Stop Mare Mortum als municipis catalans per la
creació d'una Xarxa de Municipis Acollidors.

 Atès  que  pel  principi  de  subsidiarietat  tot  el  que  pugui  fer-se  en  una
administració propera a la ciutadania no cal que es faci en una de rang superior.
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 Atès que del 2013 al 2014 a Catalunya vam passar de 484 a 786 peticions d'asil
i només 28 places d'acollida.

 Atès que els municipis catalans s’han caracteritzat per respondre solidàriament
a l’arribada de persones refugiades de conflictes com el  dels Balcans i  que
compten  amb  un  teixit  associatiu  vinculat  a  la  pau,  els  drets  humans  i  el
desenvolupament.

 Atesa la demanda de la societat civil catalana als respectius municipis per a que
donin resposta a la situació dels refugiats.

Per tot això, la totalitat de grups municipals que integren la corporació, proposen l'adopció
dels següents acords:

Primer. Instar el Govern espanyol a:

 Demanar una major dotació de recursos a la UE per suport jurídic, assistència,
acollida  i  integració  social  i  que  s’estableixin  mecanismes  perquè  es
transfereixin a les administracions municipals per a la gestió descentralitzada.

 Augmentar el nombre de places d'asil, també com la dotació pressupostària per
millorar la qualitat en les diferents fases de l'atenció a aquest col·lectiu.

 Augmentar de sis mesos a un mínim de 24 mesos el període d'acollida de les
persones sol·licitants d'asil, en funció de la vulnerabilitat de cada persona.

 Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85%
de  les  persones  refugiades  del  món  a  través  de  la  cooperació  al
desenvolupament o l’ajuda humanitària directa o indirecta, tot garantint els drets
de totes les persones.

Segon. Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a:

 Actualitzar  la  dotació  pressupostària  del  Pla  de  Protecció  Internacional  a
Catalunya (PPIC),  aprovat el  28 de gener de 2014, adequant-la a la situació
actual i assegurar-ne el desplegament.

 Territorialitzar  els  serveis  d'atenció  a  les  persones  demandants  d'asil  i  en
paral·lel formar i/o especialitzar aquelles persones dels municipis que s'hauran
de fer càrrec del suport i l'atenció a les persones sol·licitants.

 Donar suport als municipis acollidors i facilitar-ne la coordinació.

 Donar suport als països d’asil, normalment empobrits, on es concentren el 85%
de  les  persones  refugiades  del  món  a  través  de  la  cooperació  al
desenvolupament o l’ajuda humanitària directa o indirecta, garantint els drets de
totes les persones.
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Tercer. Elaborar, en el cas que no n'hi hagi, o revisar/actualitzar els plans d'acollida municipals
(o comarcals) per a incorporar-hi l'asil.

Quart. Donar suport i col·laborar amb les entitats catalanes que treballen en l'acollida i el servei
a les persones sol·licitants d'asil.

Cinquè. Definir  quin  suport  (servei  i  infraestructura)  pot  oferir  el  municipi  per  acollir  les
persones sol·licitants.

Sisè. Treballar en la sensibilització de la població del municipi sobre la realitat de les persones
refugiades i la dinamització de la xarxa local solidària.

Setè. Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament amb vocació
transformadora. 

Vuitè. Oferir el municipi de Roses com a territori d’acollida. 

Novè.  Sumar-se a les línies de treball identificades i consensuades a la reunió en matèria de
refugi, celebrada el passat 4 de setembre de 2015 a la seu del Fons Català amb la participació
de més d’una vuitantena d’ajuntaments. Aquestes són: 

 Assistència en les rutes de fugida

 Suport als municipis de la ruta

 Planificació i gestió de l’acollida 

 Acollida a Catalunya 

Desè.  Coordinar  i  concentrar  els  esforços  del  món local  davant  la  situació  d’emergència
actual,  a  través  del  Fons  Català,  en  el  seu  rol  de  coordinació  entre  institucions,  entitats
municipalistes i municipis catalans per tal de tenir una veu conjunta que interlocuti amb la
Generalitat de Catalunya i el Govern de l’Estat espanyol.

Onzè.  Fer  arribar  aquest  acord  al  Fons  Català  de  Cooperació  al  Desenvolupament,  a  la
Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Generalitat de
Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol.    

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Marc Danés.- Diu que, com molt bé s'ha dit aquest matí a la reunió de portaveus dels
grups municipals han decidit  que presentaven la moció conjuntament i  això també és fruit
d'aquesta moció que és una moció que s'ha aprovat després de les diferents reunions al Fons
Català de Cooperació on també hi participen l'Associació Catalana de Municipis i la Federació
de Municipis de Catalunya. 

Afegeix que l'Ajuntament de Roses forma part del Fons Català de Cooperació des de l'any
1996. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- Diu que començarà fent una cosa un xic perillosa que és fer referència a un
àmbit  que  no  és  el  seu,  però pel  que  té  entès  els  judicis  tenen una  fase  processal  que
s'anomena qüestions prèvies.

Abans de votar aquesta moció creu que, com a ciutadans europeus i regidors d'una ciutat
europea cal fer una sèrie de referències en aquest sentit.  

En  els  últims  anys,  les  polítiques  neoliberals  i  austericides  de  la  Unió  Europea  han  anat
esmicolant tot el  sistema de protecció social i  d’estat del benestar que la Unió havia anat
construint des de la seva fundació. De fet, aquest sistema, que permetia crear a Europa un
espai de qualitat de vida, protecció de les persones i progrés econòmic i social, era un dels
seus objectius fundacionals.  La deriva de l’austericisme salvatge dels últims anys ha estat
impulsada per  una  cessió  de poder  a  institucions no  democràtiques com el  banc  central
Europeu o el Fons Monetari Internacional, no hauria pogut ser sostinguda sinó hagues estat
sobre l’acceptació d’una gran part  de l’opinió pública del  fet  que és tolerable permetre la
creació de bosses de pobresa extrema i exclusió social a les nostres ciutats. Sense aquesta
acceptació submisa dels ciutadans, aquestes polítiques no haguessin estat possibles.

Ara, l’arribada de milers de refugiats en condicions deplorables a les costes europees i  les
imatges esgarrifoses de cadàvers de nens a la sorra han despertat en el fons de les ànimes
dels ciutadans la veu de la consciència que feia temps que dormia. Tots hem sentit dins nostre
la  necessitat  de reclamar  a  les  nostres institucions  que facin  alguna cosa,  que actuïn per
intentar solucionar-ho. Tots els que som regidors, de ben segur que hem percebut aquesta
sensació  entre  molts  ciutadans.  Davant  d’això,  les  modestes  institucions  com  aquest
ajuntament  es  veuen  obligades  actuar,  però  el  més  important  és  que  també  s’hi  veuen
obligades les institucions estatals i europees.

Evidentment,  votarem  a  favor  de  la  moció  perquè  és  un  imperatiu  moral  fer  tot  el  que
modestament  puguem per  tal  de  combatre  aquesta  injustícia,  però  també  perquè  tots  els
ciutadans  aprofitin  aquest  fet  per  a  reflexionar  sobre  fins  a  quin  punt  volen  acceptar  les
injustícies del seu voltant.

El discurs del president de la comissió europea, Jean Claude Junker, del 9 de setembre en el
qual reclamava actuar per evitar que milers de famílies haguessin de passar l’hivern al ras és
una mostra extrema de cinisme d’una institució que amb les seves polítiques ha provocat que
milers de famílies estiguin en aquesta situació. Les bosses de pobresa de les nostres ciutats
haurien de despertar-nos la mateixa indignació i les mateixes exigències d’actuacions que la
crisi dels refugiats.

Així  doncs,  votarem a favor de la moció amb el convenciment que estem fent front a una
injustícia, i que tan sols que puguem aportar un petit gra de sorra per ajudar a solucionar-la ja
serà una gran victòria d’aquest ple. Però hi votem també amb l’esperança que aquesta crisi
serveixi a molta gent per a despertar i per entendre que les injustícies que ens envolten són
moltíssimes, i que només combatent-les farem d’Europa l’espai referent en progrés, valors i
benestar que havien somiat alguns dels seus fundadors.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT SOCIALISTA DE CATALUNYA-CP

Sr. Antonio Rodríguez.- Diu que gairebé contestarà el senyor Joan Plana. Aclareix que estan
d'acord amb el seu manifest. En tot cas, vol deixar palès que estan d'acord amb la moció, la
votaran  a  favor,  però  els  europeus i,  en  concret,  els  polítics  tenen  molta  tendència  a  fer
manifests. En relació a “l'atès” de la proposta on esmenta l'article 1 de la carta dels drets
fonamentals de la Unió Europea que determina que la dignitat humana és inviolable, etc, etc.
El compliment d'aquest articulat en els països europeus depèn de la decisió de cada país
europeu i els estats nacionals  no estan donant resposta als problemes globals que tenim.

A Europa, com el senyor Plana sap, va haver un intent de crear una constitució única i un estat
europeu “com il  faut” amb una federació d'estats.  En aquest  moment,  són els estats que
decideixen de manera unilateral si volen col·laborar i posa l'exemple d'Hongria i això ho han
d'assumir. 

Catalunya ha estat un país d'acollida i els nostres cognoms així ho diuen. Des de la Catalunya
de Pujol fins a la Catalunya de Maragall van venir a viure a Catalunya un milió de persones.
Esperen que Catalunya tingui la dignitat que sempre ha tingut i esperen que aquesta moció
sigui llur aportació. 

En tot cas, la reflexió que fa el seu grup és si els estats, els vells i els nous respondran a les
necessitats del segle XXI.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar. Diu que avui el que estan aprovant és aquesta moció a nivell d'Ajuntament
i de fer-ho saber a altres institucions com la Generalitat, l'Estat, etc. i no està en acord ni en
desacord que hagi arribat aquest tipus de manifest, però pensa que avui no tocava. Considera
que avui no tocava parlar d'Europa.

Diu que avui estan aprovant aquesta moció que surt de l'Ajuntament de Roses i que va a les
institucions més pròximes nostres, allà on la puguin fer arribar i que el recolsament és  el que
aquesta gent necessita. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José Manuel Alvarez.- S'adreça al Grup Municipal d'Esquerra Republicana demanant-los
que si  compren les samarretes com les que avui han vestit  per venir  al  ple,  que també li
comprin una per a ell, que li agraden molt. Diu que són molt maques.

Segueix la seva intervenció amb els termes següents: 

“Nosaltres pensem que l'objectiu primordial per afrontar la crisis dels refugiats haurà de ser
d'aconseguir un reasentament previsible i eficient, dotant de recursos necessaris per a que les
persones que fugen del drama de la guerra, la violència o persecució puguin refer les seves
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vides  de  forma  autònoma  el  més  aviat  possible.  La  solidaritat  sense  planificació  genera
incertesa i no és una solució duradora.

Ciutadans  ha  demanat  al  Govern  d'Espanya  una  reunió  extraordinària  d'una  comissió
interministerial que d'acord amb els tractats internacionals vigents desenvolupin un veritable
pla d'actuació estatal en col·laboració amb les comunitats autònomes, governs locals, etc. La
mobilització de recursos financers, tècnics i humans, així com mesures d'atenció immediates:
manutenció,  vivenda, sense oblidar l'atenció personalitzada i l'assistència psicosocial en cas
de menors no acompanyats víctimes de la violència o persones vulnerables. 

L'ampliació d'aquestes mesures a nivell local fa indispensable la necessària col·laboració dels
ajuntaments i de la societat civil per fer recaure aquestes responsabilitats internacionals en la
ciutadania a més de la  pèrdua d'eficàcia i  allunya les possibilitats de creació de mesures
estables de les institucions i instruments de l'Estat. L'ajuda si no és efectiva no respon a les
necessitats dels refugiats.

Tota  iniciativa  local  deu  comptar  amb  el  necessari  suport,  lideratge  i  coordinació  de  les
autoritats del Govern Espanyol. Ciutadans defensa que el nostre Ajuntament coordini les seves
respostes amb la Generalitat i el Govern Central amb criteris de flexibilitat que garanteixin un
tractament igualitari per a les persones que busquen refugi, permetent la unitat familiar i evitant
el desequilibris. Ciutadans defensa que es deu trobar una solució als conflictes que assolen
països  com  Síria  i  Irak.  Demanem  que  aquesta  tragèdia  humanitària  no  s'instrumentalitzi
políticament  ni  es  generin  falses  expectatives.  Nosaltres,  evidentment,  estem  amb  els
refugiats”.  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Anuncia que votaran a favor de la moció com ja van dir a la passada
informativa. Diu que és evident, per  no portar-nos a engany, que parla de donar suport i
col·laborar amb les infraestructures i serveis i de treballar. 

Igualment parla  de garantir,  però en cap moment parla  de donar una partida econòmica i
suposa que no hi ha una partida econòmica per donar sortida i per tal que això no sigui només
una moció testimonial i de suport a les víctimes del conflicte de Síria, no es poden quedar
només amb paraules i que aquesta moció sigui testimonial, sinó que quan aquests refugiats
arribin al municipi de Roses, hi hagi una partida econòmica. Per tant, no només aquesta moció
hauria de quedar com a testimonial,  sinó que hauria d'haver una partida per poder ajudar
veritablement aquesta gent. 

RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT DE LA MOCIÓ 

Sr. Marc Danés.- S'afegeix, evidentment a tot el que han dit els companys i respecte a l'última
intervenció afegeix que no és específicament econòmica, però el regidor ha de veure que no
és una declaració d'intencions. Aquí el Govern tindrà molta feina. Diu que han d'elaborar o
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actualitzar un pla d'acollida i com que no el tenim, hem d'elaborar un pla d'acollida local o
amb el Consell Comarcal i això és feina. 

Han de definir un servei d'infraestructures i quan l'Ajuntament canalitza un servei o cedeix una
infraestructura, tot i que directament no estigui donant diners, això val uns diners al poble de
Roses.

Quan cedim taules i cadires, això val uns diners, encara que no siguin recursos que arribin allà
directament,  són  recursos  que  l'Ajuntament  utilitza.  Quant  a  treballar  la  sensibilització,  ja
estem en contacte amb el fons català i hi ha una sèrie d'exposicions i xerrades que en aquests
moments estan per venir a Roses i poder explicar una mica què vol dir aquesta crisi i què vol
dir  en el canvi sociològic què hi haurà a Europa en els propers anys. Per tant,  la feina de
pedagogia també la tindrà i aquesta feina val diners i,  com s'ha dit a la moció, com que són
un poble petit dins de tot el que és Europa es posen a disposició dels consells comarcals i del
Fons Català per al Desenvolupament per coordinar-se i seran ells els que els diran si Roses ha
d'acollir una família en el nostre municipi o es fa centralitzat en algun altre poble o ciutat de la
comarca i Roses pot col·laborar de manera econòmica. L'Ajuntament de Roses, des de l'any
1996 està en el Fons Català i dediquem una partida important de diners, aproximadament uns
6.000  euros  cada  any  en  algun  projecte  a  nivell  internacional  per  ajudar  a  països
subdesenvolupats. Per tant, indirectament aquesta partida es podria fer servir i enlloc d'enviar-
la aquest any a Nicaragua o a qualsevol d'aquests països amb els quals col·laboren, podria ser
una partida destinada a l'ajuda al refugiat dins del nostre territori, per exemple. 

Per tant, no és només una declaració d'intencions, sinó que el govern un cop aprovat per
aquest ple, el que fa es posar-se a treballar perquè aquí hi ha molta feina i és feina que no
s'acaba en pocs dies, sinó que es generarà en els propers anys.

SEGONA  INTERVENCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- Respecte al tema dels refugiats, diu que és evident que a la Unió Europa està
en una dinàmica de regressió quant a polítiques de benestar i que crisis humanitàries com
aquesta han de servir per despertar la veu de la consciència de molts ciutadans que mica en
mica ha anat quedant apagada i que mica en mica ha anat acceptant que la misèria extrema
dins de les fronteres de la Unió Europea és tolerable. Doncs el mateix sentiment de repulsa i el
mateix  sentiment  de  necessitat  d'actuar  que  els  genera  veure  persones  arribant  amb
condicions deplorables a les platges, ha de servir també per reclamar que contra les injustícies
de la Unió Europea, cal lluitar-hi amb el mateix fervor. 

El senyor Plana es refereix a l'exemple d'Hongria que ha posat el regidor Rodríguez com a clar
exemple d'aquesta regressió europea, responent que clar exemple no és tant Hongria, sinó
Grècia,  perquè  l'estat  en  què  es  troba  actualment  Grècia  derivat  en  gran  part  per  les
imposicions del Fons Monetari Internacional de la Comissió Europa i del Banc Central Europeu
fa que moltes famílies gregues no estiguin en millors condicions que molts dels refugiats a les
seves costes.  Per tant,  és un molt  bon exemple de com la Unió Europea actua de forma
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absolutament hipòcrita en aquest sentit i que els ciutadans també han de reaccionar contra
això. 

Finalment, per tancar la seva intervenció, pregunta al regidor de Ciutadans quina talla fa, a la
qual cosa el regidor de Ciutadans li respon que XXL i li dóna les gràcies. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Intervé per al·lusions, quan el regidor Marc Danés s'ha referit a la
seva intervenció. 

Aclareix  que en cap moment ha parlat  de declaració d'intencions,  sinó que no es quedés
només en una moció testimonial. És evident que el pla d'acollida, cedint taules i cadires o
treballant per a la sensibilització, és una tasca important,  òbviament,  però sense recursos
econòmics es quedarien a mig camí i, per tant, no és suficient. 

Per altra banda, vol comentar, respecte a l'explicació del regidor ponent que l'Ajuntament de
Roses destina 6.000 € cada any per ajudar a països subdesenvolupats. Diu que és la mateixa
quantitat que l'Ajuntament de Roses ha destinat a fer les cucanyes i l'empaitada d'ànecs. Per
tant,  creu que aquests 6.000 € estan més ben aprofitats per fer aquestes ajudes a països
desenvolupats. 

INTERVENCIÓ FINAL DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.-  En tot cas i per tancar, diu que li agradaria fer un al·legat,  que són  a Roses,
concretament a l'Ajuntament de Roses i que els debats se'ns van cap a Europa. Diu que li sap
greu que es plantegi que la consciència dormia, sobretot d'aquesta manera tan generalitzada
quan hi ha gent, no solament a Roses i en aquest Ajuntament, sinó a tot a Catalunya que està
treballant i molt des de les associacions per poder ajudar a tots aquests col·lectius de gent
que realment tenen problemes. 

Com a Ajuntament i amb l'aprovació de molts dels regidors que ara estan aquí i que estaven
en altres mandats, es van aprovar també ajudes d'urgència social. S'ha tirat en davant el CDA
i, per tant, entén que generalitzar i dir que tothom té la consciència adormida i que ara ens
hem despertat per una foto no s'ajusta a la realitat i no es refereix només a aquest Ajuntament,
sinó a moltes associacions que estan treballant de manera voluntària i  desinteressada per
ajudar  a  la  gent.  Per  tant,  quant  a  despertar  consciències,  respon  que  hi  ha  moltes
consciències que estan despertes i que ofereixen el millor d'ells mateixos per ajudar. 

Per altra banda, demana que aterrem a Roses i si podem resumir en el debat el que serà
l'aportació, ho agrairia.

Pel que fa a l'aportació econòmica, és cert que hi és, però no la poden comptabilitzar. Aclareix
que  ens  acollim  en  aquest  pla  per  presentar  Roses  com  un  poble  d'acollida  i  el  que
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esdevingui, si cal, es comptabilitzarà i es pot tornar a aprovar per aquest plenari. L'alcaldessa
rectifica i demana disculpes, afegint que queda aprovada la moció.

Sense necessitat  de  votació  i  per  unanimitat  dels  membres presents,  s'acorda aprovar  la
moció tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari. 

07.-  MOCIÓ  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ERC-AM,  PSC,  PP,  CIUTADANS  I
UMDC PER AFAVORIR LA MOBILITAT SOSTENIBLE I L'ÚS RACIONAL DEL COTXE PRIVAT

La senyora Verònica Medina, regidora d'ERC-AM, presenta la moció del tenor literal següent: 

Exposició de motius

 Atès que el dia 22 de setembre és el Dia Europeu sense Cotxes. Una jornada que té
l'objectiu  de  sensibilitzar  els  ciutadans  i  ciutadanes  de  l'ús  racional  i  eficient  del
transport privat i oferir mitjans de transport alternatius (transport col·lectiu, vehicles no
contaminants, bicicletes, cotxes compartits) que permetin a la ciutadania gaudir de la
convocatòria sense restringir-ne la mobilitat.

 Atès que l'Ajuntament ha d'ésser el motor per impulsar iniciatives per fomentar entre la
població un ús més racional del cotxe i de les quals en resulti un estalvi energètic.

 Atès que cal  augmentar  les mesures de caràcter  permanent  a favor  de la  mobilitat
sostenible.

 Atès que l'acció 5110 de l'agenda 21 contempla la creació d'una borsa per compartir
vehicles privats (també l'acció 519) i faciliti, així, la trobada de persones interessades a
compartir el vehicle a l'hora de fer un viatge, sigui per anar a treballar, estudiar, etc.

 Atès que la incidència del consum de combustibles fòssils és una de les principals
causes de la contaminació atmosfèrica i l'escalfament planetari global.

 Atès que el  consum de combustible per  a l'ús del  transport  privat  representa unes
despeses econòmiques importants per a les famílies.

 Atès que són molts els ciutadans del nostre municipi que coincideixen en itineraris i
horaris laborals similars.

 Atès  que  la  coneixença  i  comunicació  entre  persones  d'un  mateix  municipi  és  un
element enriquidor de la cultura i la convivència.

 Atès  que  hi  ha  una  xarxa  existent  (www.compartir.org)  de  municipis,  empreses  i
organisme que fomenten el servei de compartir cotxe a través d'un aplicatiu web.

ES PROPOSA AL PLE DE ROSES EL SEGÜENT ACORD:
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1. Estimular la voluntat de compartir l'ús del vehicle privat, mitjançant una campanya
informativa municipal on se n'expliquin les avantatges.

2.  Instar el govern a subscriure l’Ajuntament de Roses a algunes de les xarxes existents per
compartir vehicles, com per exemple a la xarxa digital www.compartir.org, plataforma creada
per agrupar diferents entitats que fomenten iniciatives d’aquest tipus per tal de maximitzar-ne
l’abast  i  l’eficiència.  Aquesta  subscripció  tindria  un  cost  per  a  l’Ajuntament  de  300€  per
programació inicial i 1200€ anuals per la llicència d’ús del servei, fent un total de 1500€ el
primer any i 1200€ els següents.

3.  Quan aquesta subscripció es formalitzi,   incorporar en un lloc visible de la pàgina web
municipal l'aplicatiu de la xarxa que permet oferir  i  cercar desplaçaments entre els veïns i
veïnes que volen compartir cotxe per realitzar trajectes més o menys comuns sense cap mena
d’ànim de lucre amb la finalitat d‘ésser una alternativa en els seus desplaçaments i, com a
mesura que implica de manera directa la disminució de la pol·lució, la contaminació acústica i
el consum energètic, suposa una millora en la utilització de l’espai públic, així com una major
racionalitat i eficiència en l’ús del transport privat.

4.  Analitzar  els  projectes  engegats  per  altres  municipis  i  dur  a  terme l’estudi  oportú  que
determini  quines  mesures  addicionals  es  poden  prendre  per  tal  de  maximitzar  l’eficiència
d’aquest servei. Un any després de l’inici de la subscripció, també es faria una avaluació del
rendiment que ha tingut i se n’avaluaria la idoneïtat de seguir-hi subscrit.

5. Estudiar la contractació, en cas que sigui necessari, d’una nova pòlissa d’assegurances per
a cobrir aquest servei, si és que l’actual pòlissa de l’Ajuntament no ho cobreix, per evitar riscos
per a la institució.

6. Traslladar el present acord a tots els col·lectius i associacions del nostre municipi, així com
al conjunt de la població.

EXPLICACIÓ DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Verònica Medina.- Durant la lectura de la present moció, la regidora ponent fa un parell
d'incisos per concretar algun dels apartats de la proposta de moció.

En concret, explica que aquesta subscripció tindria un cost per a l'Ajuntament de 300 euros
per a la programació inicial i 1.200 € anual per a la llicència de l'ús del servei, fent un total de
1.500 € el primer any i 1.200 € els següents. 

Segueix explicant que un any després de l'inici de la subscripció també es faria una avaluació
del rendiment que ha tingut i se n'avaluaria la idoneïtat de seguir subscrit. 

Vol afegir que el Grup Municipal d'Esquerra de Roses considera important que l'Ajuntament de
Roses pugui oferir un servei com aquest per diferents motius:
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Primer, perquè des de l'Administració s'ha de fomentar el fet d'apropar-nos a un món més
sostenible  a  través  de  l'estalvi  energètic  i  desenvolupament  d'una  bona  política
mediambiental.

Segon,  per  facilitar  la  mobilitat  d'aquelles  persones que per  raons econòmiques s'han de
desplaçar molt sovint a un determinat lloc, ja sigui per estudis, treball, etc. donant una solució,
sobretot al col·lectiu juvenil que moltes vegades no té ingressos suficients per pagar els seus
desplaçaments o també per als aturats. 

Tercer, perquè consideren que no afecta a cap empresa de transport, taxis, autobusos, etc. el
seu funcionament és totalment diferent, un cop fet el contacte entre els usuaris, determinen
entre ells qui posa el vehicle o com es reparteixen les despeses de gasolina, etc. 

Quart. L'Ajuntament actua com un pont entre els usuaris i no té cap mena de responsabilitat
pel que pugui passar. 

L'objectiu de la inserció d'una plataforma com aquesta a la web l'Ajuntament és bàsicament
donar una eina a tots els ciutadans del nostre municipi que vulguin posar-se en contacte amb
diferents usuaris per a poder compartir el vehicle. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Antonio Rodríguez.- Vol recordar als presents, perquè no sap si són conscients que l'any
2008   uns  estudiants  van  fer  un  estudi  de  mobilitat,  de  final  de  carrera,  aquí  a  Roses.
Concretament el van fer Cristina Cendra, Meritxell Frigola i Vera Torres, que varen col·laborar
amb l'Ajuntament. 

Era un estudi interessant de 187 pàgines que parla i fa una definició que diu que la mobilitat de
Roses està condicionada principalment ,  entre altres coses,  per la seva distribució en nou
zones disperses i també hi ha factors que incrementen l'ús del vehicle privat. 

Hi ha dos centres d'atracció del municipi que són el centre i la platja i en aquestes 187 pàgines
parla de totes les condicions del vehicle privat, els avantatges i inconvenients, la llibertat, etc. 

A la  seva pàgina 2 esmenta tota una sèrie  de mesures a fer  en relació a la  millora en la
utilització  del  vehicle  i  de  la  mobilitat.  Afegeix  que no s'estendrà,  però  si  els  interessa la
passarà als presents. Posa l'exemple dels carrils bici, les opcions de compartir vehicle, etc. 

El regidor socialista opina que no hem avançat gaire tret que, per desgràcia, moltes persones
amb la crisi tenen més dificultats per utilitzar el vehicle, perquè bàsicament no poden pagar.
Per tant, per desgràcia, ha estat una millora, 

La bona notícia és que s'està produint un canvi de paradigma en la mobilitat i que creu que
passa per tres eixos. El primer eix són les noves eines de comunicació que estan sorgint a
través de la xarxa com és el cas que plantegen. Una altre fet és l'aparició del vehicle elèctric
en el seu moment i per al 2017 hi ha un canvi substancial referent a la capacitat de bateries i,
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per tant, possiblement, els nous vehicles tindran autonomies de més de 250 kms. i, per tant,
permetran una mobilitat comarcal i fins i tot provincial, amb la qual cosa esperen que el preu
de la bateria baixi i això condicionarà. La tercera cosa que es produirà, encara que a algú li
sembli que parla de ciència ficció, és que el vehicle pot ser autònom i això canvia molt les
regles en les que nosaltres ens movem. 

La pregunta que es planteja és si nosaltres no hem fet ja moltes mesures en relació al vehicle
privat i ens hem conformat en mantenir la mobilitat que tenim i cercar solucions  a base de
buscar  un  pàrquing,  que  és  una  infraestructura  necessària,  però  que  haurà  d'estar
condicionada a la nova mobilitat i si estem preparats i si ens estem preparant.

Això  és  un  canvi  de  paradigma  i  té  avantatges  com  tots  entenem,  però  també  té
inconvenients,  perquè,  evidentment,  hi  ha  un canvi  econòmic  que afectarà  a  sistemes de
mobilitat,  tant públics com privats i,  evidentment a la industria de l'automòbil  que tenim a
Catalunya. 

Els ajuntaments poden fer més o menys, però segurament incidirà a les àrees d'enginyeria,
especialment en temes de smart city, perquè la comunicació de què parlaven pot ser entre
persones, entre vehicles i entre xarxes d'infraestructures i vehicles i això pot ajudar molt a
condicionar els temps d'espera i  les rutes.  Malgrat  que sigui un poble petit,  es plantegen
qüestions d'intel·ligència de ciutat que és el nou paradigma del què es parla i la nostra àrea
d'enginyeria de l'Ajuntament haurà d'anar evolucionant cap això. La seva intervenció és per fer
la reflexió, perquè evidentment estan a favor de la moció i de provar noves alternatives, però
que s'hauria  de veure  en un  marc  global  i  ja  fa  anys que  parlem d'aquestes  coses com
esmenta en el document de 187 pàgines de què disposen des de l'any 2008.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ DEMOCRÀTICA DE CATALUNYA

Sr. José Antonio Valdera.- Manifesta que, és evident que des d'Unió hi havia alguns punts a
favor, com és l'afavorir el que és el transport públic i també l'ús racional del cotxe privat, que
com no, estan totalment d'acord. 

Hi havia algun petit desavantatge que ja van comunicar. Això podia provocar una disminució
de  l'ús  del  transport  públic,  però  això  quedarà  segurament  molt  minimitzat  i  l'últim  punt,
possiblement, una mica més conflictiu, era el tema de la possible responsabilitat que podia
haver arran d'accidents entre usuaris i que després es pugui reclamar una responsabilitat civil
subsidiària a l'Ajuntament que ha quedat resolta amb la contractació d'aquesta pòlisa.

Per tant, agraeix l'addició d'aquesta pòlisa de responsabilitat civil i, per tant, votaran a favor
d'aquesta moció.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE
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Sr. Fèlix Llorens.- Fa ús de la paraula per puntualitzar que aquesta moció, que segurament
s'aprovarà, creu que no és ben bé de compartir cotxe, sinó que és una forma de fer auto-stop
de manera digital. Consisteix en apuntar-se en una base de dades per oferir el propi vehicle i,
si algú s'apunta, el pugen sense saber qui és. Igual que amb una persona que trobes pel carrer
que depèn de la cara que fa la carregues o no. O, pot ser al revés, t'apuntes per trobar un
cotxe i et puja qualsevol persona en el seu cotxe.

Vol puntualitzar això, no és compartir cotxe com s'ha fet tota la vida, com tothom ho ha fet per
anar  a  Girona o a  Figueres amb els  teus  amics.  Puntualitza  que es compartir  cotxe amb
desconeguts. 

RESPOSTES DE LA REGIDORA PONENT

Sra. Verònica Medina.-  Agraeix al senyor Antonio Rodríguez  la seva intervenció i pren nota
per mirar el llibre que acaba d'esmentar. És veritat que van mirar el tema de l'assegurança i
s'ho tornaran a mirar. Es queda sobretot amb la idea que és una eina que l'Ajuntament pot
oferir als ciutadans o ciutadanes del nostre municipi. Sobretot incidiria  en el col·lectiu juvenil. 

L'Ajuntament només posa un aplicatiu a la web i els usuaris ja fan el contacte. Reconeix que
és possible que es viatgi amb un desconegut, però explica que això ja depèn de la persona,
l'Ajuntament ja no intervé, no té cap mena de responsabilitat en aquest aspecte. Pensa que si
un  jove  ha  d'anar  a  estudiar  cada  dia  a  Figueres,  a  Girona  o  als  voltans,  es  pot  trobar
igualment una persona a la universitat que tampoc conegui i a partir d'aquí es fa la trobada i es
comparteix cotxe com es fa quan es va a viure en un pis de lloguer i  es comparteix una
habitació. Diu que són desconeguts al principi, però després ja no. 

Alcaldessa.- Puntualitza que avui han aclarit que és una eina, una eina de contacte, però que
són programes o projectes novedosos i que, en tot cas sí que hi ha com una responsabilitat i
per això acceptem de mirar si ho tenen dins de la cobertura i sinó mirar si això, com a nou
projecte, es pot afegir.

La  responsabilitat  es  veurà  sempre  des del  punt  de  vista  jurídic  i  algun problema que hi
pogués  haver.  Teòricament  queda  molt  clar  que  és  per  a  persones  adultes  i  no  es  per
compartir cotxes amb criatures d'escola, sinó com bé ha dit és per a joves i sobretot joves, en
el benentès, majors de divuit anys. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat:

Vots a favor: Quinze (15) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés,
Anna  Jorquera,  Joan  Plana,  Eric  Ibañez,  Verònica  Medina,  Gerard  Teixido,  Olga  Simarro,
Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. Valdera.

Vots en contra: Cap (0)

Abstencions: Dues (2) Francesc Giner i Fèlix Llorens.

531



En veure  el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència  declara  aprovada  la  proposta  tal
com ha estat redactada i s'eleva  a acord plenari

EXPLICACIÓ DE VOT DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Diu que més que res no ho veuen clar i fins que no estigui solucionada la
qüestió de la responsabilitat no s'atreveixen a donar un vot favorable.

08.1.-  INCLUSIÓ  A  L'ORDRE  DEL  DIA  DE  LA  MOCIÓ  PRESENTADA  PELS  GRUPS
MUNICIPALS D'ERC-AM, CIU I GDP  PER RECONÈIXER EL CARÀCTER PLEBISCITARI DE
LES ELECCIONS AL PARLAMENT I POSAR L’AJUNTAMENT DE ROSES AL SERVEI DEL NOU
PARLAMENT

Es vota la inclusió a l'ordre del dia i se n'extreu el següent resultat: 

Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés, Anna
Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i  Fèlix
Llorens. 

Vots en contra: Cinc (5) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero i José
M. Alvarez. 

Abstencions: Una (1) José A. Valdera. 

En veure el  resultat  de les votacions,  l'Alcaldia  presidència  declara aprovada la  inclusió  a
l'ordre del dia de la present moció.  

08.2.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS QUE
HO DESITGIN PER RECONÈIXER EL  CARÀCTER PLEBISCITARI  DE LES ELECCIONS AL
PARLAMENT I POSAR L’AJUNTAMENT DE ROSES AL SERVEI DEL NOU PARLAMENT

Exposició de motius:

Atès que la  negativa  continuada del  govern espanyol  ha fet  impossible poder  realitzar  un
referèndum sobre  la  independència  de Catalunya,  l’eina  més útil  per  a conèixer  de forma
inequívoca la voluntat dels catalans sobre aquest fet.

Atès  que  aquesta  impossibilitat  ha  fet  que  l'única  opció  viable  per  tal  de  consultar  a  la
ciutadania  amb les  garanties  suficients  perquè es  generés  un  mandat  democràtic  sigui  la
convocatòria  d’unes eleccions amb caràcter  plebiscitari,  en  les  que diverses  candidatures
prenguin el compromís explícit d’aprovar una declaració d’independència en cas que obtinguin
majoria.

Atès que en aquestes eleccions, convocades per ahir, diumenge 27 de setembre de 2015, les
dues candidatures explícitament favorables a una declaració d’independència de Catalunya,
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Junts pel  Sí  (62 diputats)  i  CUP - Crida Constituent  (10 diputats),  han obtingut  la  majoria
absoluta dels diputats del Parlament de Catalunya (amb un total de 135 diputats).

Atès que aquests resultats atorguen al futur govern de la Generalitat i al nou Parlament de
Catalunya  la  legitimitat  necessària  per  iniciar  el  procés  d’independència  en  les  pròximes
setmanes i mesos.

Atès que els Ajuntaments, com a institució més pròxima als ciutadans i com a peça clau de
l’administració, hauran de jugar un paper decisiu en aquest procés.

Atès que l’Ajuntament de Roses forma part de l’Associació de Municipis per la Independència
(AMI) des de desembre de 2011.

Atès que en el moment de la constitució d’aquesta corporació municipal 11 dels 17 regidors
varen prometre el càrrec tot declarant treballar conjuntament amb la resta de les institucions
del país per fer respectar la voluntat dels ciutadans de Catalunya. 

Atès els profunds valors democràtics i el respecte cap a les decisions que democràticament
prenen els ciutadans a les urnes que caracteritza aquesta Vila.

Es proposa al ple de Roses els següents acords:

PRIMER.-  Refrendar  el  clar  caràcter  plebiscitari  de  les  eleccions  celebrades  ahir,  27  de
setembre de 2015.

SEGON.- Reconèixer que la victòria de les candidatures explícitament favorables a iniciar el
procés d’independència de Catalunya (Junts pel Sí i CUP-Crida Constituent) genera el mandat
democràtic necessari per tal d’iniciar aquest procés

TERCER.- Manifestar que, d’acord amb la voluntat democràtica dels ciutadans de Catalunya,
l’Ajuntament de Roses estarà al servei de la Generalitat i del Parlament de Catalunya per tal de
tirar endavant aquest procés.

QUART.-  Fer  arribar  aquest  acord  al  President/a  de  la  Generalitat  que  investeixi  el  nou
Parlament,  al  futur  nou  President/a  del  Parlament  de  Catalunya  i  als  representants
parlamentaris de Junts pel Sí  i  CUP-Crida Constituent i  a l'Associació de Municipis per la
Independència (AMI).

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Plana.- Explica que és la moció que presenten arran de les eleccions d'ahir i l'han
presentada  per  via  d'urgència,  perquè  evidentment  entren  en  un període  d'incertesa  i  no
saben quan es podem produir fets de rellevància. Per tant, creuen necessari que l'Ajuntament
de Roses, avui que hi ha ple, just l'endemà de les eleccions es pronunciés sobre aquest fet,
que fes una declaració política sobre aquest fet, el més aviat possible.
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE CATALUNYA-CP

Sr. Antonio Rodríguez.- Referint-se al Grup Municipal d'Esquerra Republicana, diu que, atès
que estan en campanya permanent i atès que han entès aquestes eleccions com un mandat
democràtic  per  convocar  unes eleccions amb caràcter  plebiscitari,  interpreta que si  estan
parlant d'un plebiscit, per sort o per desgràcia no han aconseguit més del 50% dels vots,
d'acord amb aquest atès. 

Atès que tenim un marc legal que es diu Constitució Espanyola, diu que això que planteja no
està dins de la legalitat vigent. Atès que hi ha hagut una fractura social en aquest país, que
resulta evident i que l'han tinguda i la tindran en aquest ple durant molt de temps i, atès que el
seu  partit  col·laborarà  amb  la  Generalitat  de  Catalunya  en  totes  aquelles  propostes  que
compleixin la legalitat vigent i que vagin en el camí de millorar les condicions de vida dels
catalans, la seva llibertat i la seva dignitat, però en tot cas sempre complint aquesta legalitat
vigent que té que veure amb un continu de concòrdia i de convivència en pau, perquè sinó el
que planteja Esquerra és una ruptura amb una part important d'aquesta societat.

Els conviden, junt amb les forces realment democràtiques del país -especialment a partir de
les properes eleccions-  ja que estan en campanya permanent, a arribar a diàlegs i pactes, tant
amb les forces d'aquest país que no volen trencar amb Europa, perquè veu que alguns també
volen trencar amb Europa, d'aquests que voten que sí  i  amb les forces democràtiques de
l'Estat per arribar a algun tipus d'acord amb un futur govern  que els porti a una solució que no
sigui “in extremi” per a totes les parts i que compleixi tots els desitjos individuals en relació als
nostres valors, creences i al nostre sentit de nacionalitat, permetent-nos viure en pau. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Diu que suposa que això serà diari de cada ple, una moció d'aquest tipus
de caràcter independentista, separatista i tot això.

Diu  que  primer  faran  una  mica  de  repàs  a  la  moció  que  presenta  Esquerra  Republicana
respecte  a  la  qual  diu  que  el  Govern  Espanyol  no  l'ha  fet  possible.  Segueix  dient  que,
evidentment, ha estat impossible de fer aquest referèndum que volen, perquè la Llei no ho
permet. Hi ha una carta magna que és la Constitució i, agradi o no agradi, està tancada i,
evidentment, obrir-la per uns quants i se n'aprofitin això no serà possible. 

Comentant el caràcter plebiscitari diu que han obtingut menys d'un 50% dels vots, que vol dir
que han perdut les eleccions. Posa com a exemple clar el municipi de Roses. 

Diu:  “El  municipio  de  Roses  no  quiere  la  independencia.  Si  quieren  les  digo  los  votos
exactamente: 3.747 votos  con un no a la independencia. 3.422 votos,  sí a la independencia,
sin contar el resto de los partidos que pone en duda y reparto en un 50%. Eso quiere decir
que  el  municipio  de  Roses  no  es  independentista  y  ustedes  se  empeñan  en  poner  dos
esteladas, una a l'entrada y la otra a la salida.
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Iniciar el proceso de independencia. Vuelvo a repetirle que, si la ley no lo permite, este proceso
no será possible”. 

Llegeix:  Com a institució més propera als  ciutadans i  com a peça clau de l'administració
hauran de jugar un paper decisiu en aquest procés, els ajuntaments. 

Considera  que,  com no!  Amb aquestes  subvencions que  des de  tots  els  ajuntaments  de
Catalunya surten cap a l'AMI, OMNIUM i cap a la ANC, com no han de ser una peça clau en el
procés de l'idependentisme català, diu que és evident que sí. 

Torna a repetir al regidor ponent que si és  plebiscitari, han perdut les eleccions, menys d'un
50% de Catalunya li han donat el suport i no tant sols de Roses.

Los partidos constitucionalistas que estamos en este lado de aquí (referint-se al costat de la
taula on està assegut) casi todos, es evidente que hemos ganado las elecciones. Nuestros
votos han superado los suyos,  todo y que usted quiera presentar  esta moción por  la  via
urgente. Sabemos que todo lo que huele a España y a español les repele y les da un poco
de ... Es normal, yo les entiendo a ustedes, però yo no. Yo soy un español, soy un patriota,
defiendo  mi  tierra,  tanto  es  Roses,  Gerona,  Cataluña,  España  y  el  Empodà.  Elecciones
plebiscitarias? Son unas elecciones autonómicas que ustedes les han faltado totalmente el
respeto a estas elecciones. Montando..., parecía aquello un grupo de amigos que defendian
no sabemos que. No han presentado ni un programa económico ni un programa social ni un
programa de las necesidades de todos los catalanes. Y empezando por aquí, son ustedes los
que no les han dado esta seriedad que tendrian que tener unas elecciones autonómicas.”

I  faré  referència  a  una  cosa,  sap  perquè  no  vull,  entre  altres  coses,  per  exemple  la
independència de Catalunya. “No tan sólo por ser español, evidentmente... sinó porqué soy
una persona  que solidariamente  hablando en  tema económico,  me gusta  que...”  la  meva
família visqui bé a Vilajuïga i a Girona. També m'àgradaria que els meus fills, quan creixin, i van
a Madrid també puguin viure allà, però si van a Extremadura també i que els meus néts, si
reben part dels diners que a Catalunya, teòricament, tal com es diu que es recapta més, hi ha
una solidaritat  interegional  econòmica a Espanya.  A mi m'agrada i  vull  que sigui possible.
Potser, temps enrere no pensava d'aquesta manera, però he fet els números, he fet els càlculs
i considero que ha de ser d'aquesta manera. Ho sento molt... “He dicho”.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr.  José M. Alvarez.-  Primer de tot,  el  regidor de Ciutadans vol agrair  a tots els catalans,
especialment  els  de  Roses  la  seva  confiança,  la  confiança  que  els  han  donat  en  aquest
projecte d'unitat i de futur. Agraeix a tots els catalans i en especial als rosincs per donar suport
al seu treball i als seus objectius. Diumenge van votar 7.685 veïns nostres, 4.124 van dir : prou
de desestabilitzar la unitat dels rosincs, prou d'utilitzar diners públics per a finançar-se uns
quants i no la unitat de tots, ja que els diners són de tots els rosincs i no d'una sola part dels
rosincs. Van dir prou, van dir sí a la unitat, sí a la coherència, sí a l'estabilitat i va més enllà... El
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senyor Artur  Mas,  aquestes últimes setmanes,  aquests últims dies deia:  “Plebiscitàries,  sí,
no ... plebiscitàries! Plebiscitàries! . 

“Pues, aquí les té les plebiscitàries senyor Artur Mas, aquí les té”  52,08% dels catalans diu no
a la independència, diu no al 3%, diu sí a la unitat, diu sí a la convivència, diu sí a Espanya, diu
sí a Europa i diu sí a un futur estable”. 

“Però esclar, vosaltres sou molt llestos, ara vostès aniran a la seva biblioteca privada, aniran a
l'apartat on fiqui comptes populars i agafaran un llibre que posi com a títol “Dar la vuelta a la
tortilla” Agafaran i diran la seva. Però és que nosaltres, aquest conte ja l'hem llegit molts cops,
aquesta truita ja ens l'hem menjada molts cops. Estem cansats. Els catalans em dit prou. Els
rosincs han dit prou. Respectin la voluntat dels rosincs. No gastin els diners en màstils i en
banderes d'uns i no de tots. Respectaran la voluntat dels rosincs? Respectaran el que volen
els rosincs? Deixarem a part les ideologies i treballarem pels rosincs, per a millorar la sanitat,
l'educació i per treure les llistes de l'atur. I com així li consta diu adreçant-se al senyor Joan
Plana, també li demana que deixin a banda aquestes ideologies que trenquen i desestabilitzen
i demana de lluitar i treballar per als rosincs, per als catalans i per a les persones. Jo no li dic
que li agradi la paraula Espanya, tampoc els dic que els agradi la paraula territori espanyol, allà
vostès! A mi m'encanta, m'entusiasma! Respectin les persones, respectin els seus germans,
convisquin amb ells i no els utilitzin... “Esta España me roba” o buscar un culpable fictici per
als vostres fets, no sisplau! Moltes gràcies. La meva pregunta és la següent: Respectaran la
voluntat democràtica dels rosincs de no a la independència, de no posar màstils, de no gastar
calers públics per a la seva guerra personal i no per a serveis socials de tots. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ 

Sr. José Antonio Valdera.- S'adreça al regidor ponent, senyor Joan Plana, per tal d'explicar-li
que no aprovarà la moció, creu que el regidor ponent ja ho sabia. Manifesta: 

“És evident que el primer punt posa que atès la negativa continuada del Govern Espanyol ha
fet impossible poder realitzar un referendum. És cert, aquesta part és certa i possiblement si
haguessim tingut un referendum i una consulta no estarien en aquesta situació tan complexa.
Aquest acte, el que ha fet, ha estat dividir la societat catalana, que ara està molt dividida entre
bàndols i Unió, que ha quedat sempre al mig, en aquestes eleccions ha quedat escaldada i
això és per no acabar-se d'escenificar directament en un bàndol o amb un altre. Però en
aquest sentit, és evident que ens ha portat al lloc on estem ara. Per altra banda, a la mateixa
moció  parles  de  convocar  unes  eleccions  plebiscitàries  que  porta  implícita  una  certa
contradicció,  perquè  si  són  unes  eleccions  plebiscitàries  no  poden  haver  diverses
candidatures. Hauria d'haver dues candidatures o una pregunta amb una doble resposta i en
aquestes eleccions hi havia onze candidatures diferents. Ja sé que em diràs que hi havia unes
llistes que defensaven clarament la independència i altres candidatures no, però aquí, més que
la  defensa  de  la  independència  també  hi  havia  moltes  candidatures  que  presentaven
programes electorals i, per tant la gent no només escollia ... tot i que hi ha una  bona part que
possiblement ni s'ha mirat el programa i han anat a votar el sí o el no o el que pensaven que
defensaven més el sí o el no. Jo, conec gent que em trucava i em deia: Què hem de votar, sí o
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no ... Escolta, si són unes eleccions al Parlament Autonòmic no trobaràs una papereta una
papereta amb el sí o el no, sinó que trobaras nou partits polítics amb diferents programes
electorals i uns defensaran un tema i altres defensaran un altre. Per tant, això ja denota que no
hi havia clarament ... No se li pot donar aquest caràcter clarament plebiscitari, perquè eren
candidatures molt diverses. 

El Grup d'Esquerra Republicana també comenteu que els resultats atorguen al futur govern de
la Generalitat, al nou Parlament, legitimitat necessària per iniciar un procés d'independència.
Legitimitat, evidentment, no és el mateix que legalitat i un pot considerar-se legitimat, però el
que faci tampoc pot ajustar-se a la legalitat i, per tant, de vegades, legitimitat i legalitat no és
exactament  el  mateix.  Tampoc es  pot  dir  que  hi  hagi  una legitimitat  clara,  perquè si  per
aprovar o per modificar l'estatut d'autonomia de Catalunya es necessiten dues terceres parts
dels diputats del Parlament, no podem anar més enllà i declarar una independència només
amb quatre vots més de la majoria absoluta. Per tant, creu que era clara la diferència. També
parleu que atès que l'Ajuntament com institució més pròxima als ciutadans i com a peça clau
han de jugar un paper decisiu en aquest procés, nosaltres estem per fer política municipal. No
entenc quin seria  el  paper.  Diu que hem de jugar  un paper  decisiu.  Quin seria  el  paper?
Nosaltres,  els  ajuntaments  estem per  fer,  evidentment,  política  municipal  i  per  millorar  la
qualitat de vida dels ciutadans i ciutadanes en aquest cas de Roses. 

En el últim punt si que estic d'acord. Atès els profunds valors democràtics i de respecte cap a
les decisions que democràticament prenen els ciutadans a les urnes que caracteritza aquesta
vila. Jo, tot i com ho han fet els companys, vull felicitar la candidatura de Junts pel Sí per la
victòria  que  van  tenir  a  Roses  com  a  candidatura,  perquè  si  estem  negant  el  caràcter
plebiscitari de les eleccions i, per altre banda, posem en valor si el sí guanya o no guanya. Per
mi, va guanyar la candidatura de Junts pel Sí, que a més de defensar la independència, tenia
un  programa  que  suposo  que  hi  haurà  algú  que  segurament  l'haurà  votat  pel  contingut
d'aquest programa electoral. 

Però és evident que tampoc podem comparar les eleccions aquestes autonòmiques amb les
eleccions municipals, perquè en aquestes eleccions autonòmiques,  tant el  grup d'Esquerra
Republicana com de Convergència Democràtica anàveu junts i  a mi se'm feia de vegades
difícil  veure-us  fent  campanya  junts,  quan  aquí  a  l'Ajuntament  esteu  formant  dos  grups
diferents i  amb una visió de poble bastant diferent un grup de l'altre.  Per tant,  no podem
comparar aquestes eleccions amb les municipals. 

Sí valors ciutadans, democràtics, però estem parlant d'una altra cosa, estem parlant de fer
política  municipal  i,  per  tant,  no  podem  reconèixer  aquest  caràcter  plebiscitari  i  tampoc,
evidentment, no creiem que generi un mandat democràtic cap a la independència, pel que
hem parlat abans. És a dir, es necessiten dues terceres parts dels diputats del Parlament de
Catalunya per modificar l'Estatut i, en canvi, amb quatre diputats més de la majoria pretenem
declarar la independència.

Per últim, manifestar que l'acord amb voluntat democràtica dels ciutadans i ciutadanes de
l'Ajuntament de Roses estarà al servei de la Generalitat i del Parlament de Catalunya per tirar
endavant  aquest  procés.  Jo us demanaria  que hem d'estar,  evidentment,   al  servei  de la
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Generalitat i del Parlament de Catalunya, però principalment el que hem de fer aquí és estar al
servei dels ciutadans de Roses i intentar millorar novament la seva qualitat de vida. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ

Sr. Marc Danés.- Com que aquesta discussió ja la van tenir fa dos o tres plens, diu que des del
Grup Municipal de Convergència intentaran ser objectius i, per tant, simplement llegiran una
sèrie de titulars que han aparegut avui en diaris d'arreu del món i que diuen si hem guanyat i
on hem guanyat. 

A la BBC diu: “ Els partis per la independència guanyen les eleccions”. El New York Times diu:
“Els partits separatistes catalans guanyen amb una ajustada majoria les eleccions regionals”.
Le Monde: “Victòria dels independentistes a les eleccions regionals” El Bild: “Els separatistes
guanyen  amb majoria  absoluta”.  El  Der  Tagesspiegel:  “Majoria  absoluta  dels  separatistes,
adéu Espanya”. Der Spieggel: Els separatistes guanyen la majoria al Parlament. RTE d'Irlanda:
“Els  separatistes  guanyen  les  eleccions  regionals  catalanes”.  Clarín  de  l'Argentina:  “Els
separatistes catalans guanyen l'elecció i prometen la ruptura amb Espanya. Washinton Post: “
Els partits favorables a la cessió de Catalunya guanyen una votació històrica”. 

Cal felicitar el 77,44% de la gent que ha participat en aquestes eleccions. Creu que haurien de
buscar en una hemeroteca qualsevol país del món amb una participació tan alta, amb una
jornada que va ser festiva, no va haver ni un sol incident i, per tant, la gent del nostre país va
poder expressar el seu desitg. 

Abans d'acabar, diu que aquesta mania que tenen de dir que Catalunya està trencada..., en
desacord afirma que Catalunya no està trencada. La societat catalana està unida des de fa
moltes dècades i així seguirà. El nostre projecte és un projecte col·lectiu i compartit amb tota
la gent: els que han votat que sí, els que han votat que no, els que han anat a votar, els que no
han anat a votar, els que han votat altres forces polítiques. Nosaltres seguim creient en un únic
projecte per al nostre país. 

Per acabar, una altra persona coneguda, expresident del Govern de l'Estat Espanyol que avui
mateix ha deixat clar si havíem guanyat o no havíem guanyat els partits independentistes.

José Ma. Aznar: “El projecte independentista està més viu que mai”. El senyor Marc Danés diu
que si està viu, és que hem guanyat. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA  

Sr. Joan Plana.- Per respondre una mica els portaveus i després poder afegir una altra cosa,
fa referència a les intervencions anteriors adreçant-se als següents regidors: 

Respon al senyor Antonio Rodríguez que un referèndum segur que seria la millor manera de
solucionar-ho. Diu que nosaltres i quan diu nosaltres, vol dir tot el bloc independentista i més
enllà, han dit mil vegades que volen fer un referèndum i si no s'ha fet un referèndum que seria
la forma més fàcil de comptar-nos i de saber el joc de majories i minories és perquè el Govern
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Espanyol no ha volgut i el Govern Espanyol és del Partit Popular, però és que Pedro Sánchez i
abans Rubalcaba van dir per activa i per passiva que estaven en contra, però és que fins i tot
Miquel Iceta va deixar clar també que estava en contra del referèndum. Per tant, ho votarem
amb unes eleccions i amb unes eleccions la forma de comptar-ho és amb diputats. 

El senyor Pàramo, per exemple, va tenir dues majories absolutes aquí a l'Ajuntament de Roses
i mai amb el 50% dels vots. El senyor Rajoy té majoria absoluta al govern de l'Estat, creu que
amb el 30 i escaig % dels vots, molt menys del què ha tret Junts pel Sí, tot sol, sense comptar
la CUP a Catalunya. 

Per tant, en unes eleccions el que es compten són els diputats i el vot independentista sempre
ha  dit  doneu-me  seixanta-vuit  diputats  i  proclamo  la  independència,  però  és  que  el  vot
unionista també ho ha dit.  Tota la vida s'ha dit:  El dia que tinguem seixanta vuit  diputats,
aleshores podrem proclamar la independència, fins aleshores... A callar! Era un mantra que,
com que suposaveu que mai de la vida arribaria podieu anar dient dient, doncs ha acabat
arribant: Què voleu que us digui!. 

Sobre els vots, parlem dels vots malgrat tot. El vot constitucionalista al que el senyor Escobar
ha fet  referència,  manifestat que estaven a l'altre cantó de la taula: PSC, C's i  PP sumen
1.577.498 vots.  CUP i  Junts Pel  Sí  1.930.664 vots.  Això  fa  un total  de  72 diputats  a  52
diputats. Si diuen que Catalunya Sí que es Pot també s'ha de comptar al bàndol del no, el
senyor Plana pregunta quina legitimitat tenen per parlar en nom de Catalunya Sí que es Pot. El
senyor Plana considera que qui té legitimitat per parlar és Lluís Rabell, el seu candidat, signant
del manifest Esquerres pel Sí-Sí, manifest que diu: “Entenem que el procés endegat pel poble
de Catalunya en els darrers anys concreta molts dels elements de ruptura amb el règim sorgit
de  la  transició  i  obre  el  camí  a  una  república  catalana  independent  que  desenvolupi
bàsicament una democràcia de contingut econòmic, polític, cultural  i social” Signat pel cap de
llista de Catalunya sí que és Pot, en campanya, després de la seva designació com a candidat.
Això és una notícia del 17 de setembre. 

El cap de llista de Catalunya Sí que es pot, Lluís Rabell assegura que les eleccions del 27 de
setembre no hi ha només dues llistes soberanistes, Junts pel Sí i la CUP, sinó tres, perquè la
formació que ell encapçala també ho és. 

L'alcaldessa de Barcelona Ada Colau abans de ser  alcaldessa,  el  dia 9 de novembre,  del
procés participatiu diu: Porqué creo sinceramente que la mobilización catalana tiene un fuerte
componente  antirègimen  que  presenta  una  oportunidad   democratizadora  no  solo  para
Catalunya, sinó también para Espanya. Plantea un debate sobre la soberania y la forma de
Estado,  cuestiona  el  Estado  y  refuerza  el  debate  constituyente  en  el  que  la  ciutadania
podemos cuestionarlo y debatirlo todo. 

Després de ser alcaldessa, reunió amb les entitats sobiranistes. Acaba dient: “He vingut aquí a
refermar el nostre compromís amb aquest procés popular i ampli. Des de l'Ajuntament pensem
donar-l'hi totes les facilitats i, per tant, una candidatura que els accepta que no es pot comptar
al cantó del nitídament sí, però tampoc està al cantó del no, com el senyor Escobar els situa.
Per tant, descartant aquesta candidatura repeteix que 1.900.000 a 1.500.000 vots. Setanta-
dos a cinquanta-dos diputats. 
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També han esmentat el cas de Roses i això els ho accepta. A Roses, el sí ha perdut, però
quan es fa una consulta, el resultat que es mira és el global del territori consultat,  perquè
Roses està a l'OTAN i Roses va votar en contra de l'OTAN. Catalunya va votar en contra de
l'OTAN i Catalunya està a l'OTAN, perquè quan es fa un referèndum el que es calcula és el
global del conjunt del territori consultat, perquè sinó el senyor Joan Plana seria alcalde de la
Riera Ginjolers,  perquè van guanyar  i  la  senyora Olga Simarro  seria  l'alcaldessa de Santa
Margarida, perquè va guanyar, però en el global de Roses va guanyar la senyora Mindan i per
això és l'alcaldessa, amb tota la legitimitat. 

També han dit  d'atendre'ns a la legalitat,  perquè sinó podem acabar  malament.  El  senyor
Plana diu que nosaltres ens atendrem a una paraula que ve de la mateixa terminologia que
legalitat que és “legis” que és la legitimitat que, per al seu partit, el principi de legitimitat i el
principi democràtic ha d'estar per sobre de qualsevol altre. En aquest sentit els tranquilitza i
els  informa  que  han  pres  les  mesures  pertinents  per  quan  el  regidor  Ibañez  i  ell  mateix
comparteixin cel·la.

Després, el paper dels ajuntaments ha de ser treballar pels ciutadans, evidentment,  i per això
fan tot això, només faltaria. Dir que no s'han d'involucrar en aquest tipus de processos, així
que  s'imagini  un  procés  d'independència  en  què  Catalunya  comença  a  construir  la  seva
república i l'Ajuntament fessin com si res... Pregunta si no passaria res aquí, si no canviaria
res. Això no ho veu possible per cap banda. Per tot això, s'adreça al senyor Alvarez Cuñat
assegurant-li que respecta molt els seus arguments i li assegura que, de la mateixa manera
que el  regidor li  ha dit  que li  té el  màxim respecte,  el  senyor  Plana a la vegada també li
correspon amb el màxim respecte i sap que sempre han tingut la màxima cordialitat en el
tracte. En l'aspecte personal li assegura que ha estat un autèntic plaer conèixer-lo i compartir
ple, però en aquest aspecte discrepen ideològicament. Així és la democràcia i esperen que
després d'això  segueixin tenint la mateixa relació cordial que han tingut sempre. 

Només volia afegir una cosa, perquè de la mateixa manera que han d'exigir que aquells que
intentin oposar-se a donar compliment al mandat democràtic, aquest  Ajuntament està ferm en
complir-lo, però ha d'estar ferm per totes dues bandes, tant per aquells que diguin que el nou
govern de Catalunya no tingui la legitimitat per tirar endavant, com també pel propi govern que
es constitueixi. Encara no sabem sabem qui serà el president ni quin govern hi haurà, però en
tot cas tots sabem que hi haurà un govern independentista, però també hem de ser exigents
amb el propi govern, perquè tiri endavant i perquè no defalleixi, perquè compleixi el contracte
electoral que ha signat amb la ciutadania. Acaba llegint unes paraules del candidat del Junts
pel  Sí,  per  cert,  possible  president  de  la  Generalitat,  Raül  Romeva,  el  dia  de  la  seva
presentació. “Si el dia 27 de setembre la nostra proposta té majoria suficient, volem que el
Parlament  declari  solemnement  que  en  virtut  d'aquest  mandat  s'iniciï  el  procés
d'independència”  i  afegia  “Hem  de  ser  molt  conscients  que  no  ens  ho  posaran  fàcil”.
“Sapiguem que si  en aquest  procés l'Estat  bloca el  Govern o el  Parlament  de Catalunya,
procedirem  igualment  a  la  proclamació  d'independència  i  a  l'aprovació  de  la  llei  de
Transitorietat Jurídica. Anem a totes, cal que tothom entengui que això va de debó. No vol
afegir res més. Diu que avui comencem a construir una nova república, posem-nos mans a
l'obra. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Antonio Rodríguez.- Adreçant-se als grups municipals que han integrat el Junts pel Sí, diu
que és possible que iniciïn aquest procés. Des del seu punt de vista, el partit socialista va
engegar  un  procés  de  nou  estatut  que  hi  ha  gent  que  no  li  va  agradar,  un  tribunal
constitucional i moltes coses que no els van agradar. El problema és que la diferència entre
aquesta coalició i el Partit Socialista és que aquest últim no vol trencar la legalitat, no per un
tema només de legalitat, sinó també de legitimitat i de voluntat expressa que hi hagi un acord
entre les parts. Aquesta és la qüestió. 

Que el senyor Joan Plana vagi a la presó, el senyor Rodríguez diu que ja l'anirà a veure, perquè
li  cau  bé.  El  problema  és  que  aquestes  cadires,  perquè  li  reconeix  que  han  guanyat  les
eleccions, representen una part important de Roses i no voldria haver de negociar amb cadires
buides, això crearia una situació de conflicte que el grup soberanista si vol pot negar, però ell
els vol explicar que crearà una situació de conflicte i, per tant, no voldria haver de negociar o
discutir amb una cadira buida. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR

Sr. Manel Escobar.- Diu que evidentment diu un sí al respecte, cadascun des del seu punt de
vista.   El  que  passa  és  que  si  cada  ple  hi  hagués  una  moció  d'aquest  tipus  tampoc  li
desagradaria, més que res per recordar a tots els rosincs, no tant sols als que assisteixen a la
sala de plens, sinó a les càmeres, que vegin realment quin és el punt de vista de cada partit
polític que està representat a l'Ajuntament de Roses. Potser,  a les properes eleccions hi haurà
algun canvi significatiu o no, depèn, i això és força important, segons el resultat que ahir van
veure a les eleccions aquí a Roses.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr.  José  M.  Alvarez.-  Simplement  vol  adreçar  al  ponent  la  mateixa  pregunta  que  abans.
Pregunta si seguiran gastant diners públics, gastant diners de tots els rosincs per a fer la seva i
no la de tots. Demana sisplau que li contestin. Pregunta encara que sigui una mica la decisió
dels  rosincs,  de  la  cordialitat,  de  la  unitat.  Pregunta  si  li  poden  contestar  aquestes  dues
preguntes. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José A. Valdera.- Diu que intentarà ser breu. Considera que legalitat i legitimitat no són el
mateix. És evident, com diu el senyor Plana, la legitimitat ha d'estar per sobre de la legalitat,
perquè evidentment totes les lleis es poden canviar i  en això està totalment d'acord, però
s'han de canviar pel procediment legalment establert. Per altra banda, s'ha comentat que la
societat  no està dividida,  a la  qual  cosa el  senyor Valdera respon que ha quedat dividida
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perquè ha quedat “força a la par” i tots els diaris i mitjans de comunicació deien no que estava
trencada, però si dividida i que és evident. 

Si en aquestes eleccions les llistes partidàries del sí haguessin tret dues terceres parts dels
vots, potser qui tindria un problema seria Espanya, però ara mateix qui té un problema és
Catalunya que ni tan sols sabem qui serà el nostre president de la Generalitat. 

El senyor Marc Danés ha nomenat un seguit de diaris que parlaven de la clara victòria de la
independència  i  vol  fer  referència  a  unes  declaracions  del  senyor  Antonio  Baños,  gens
sospitós de no ser independentista que deia fa tres hores a Europa Press: “Antonio Baños dice
que el plebiscito no se ha ganado y descarta la declaración unilateral”. Per tant, és una de les
dues parts que hi ha dins del procés. Per tant, ell mateix reconeix que s'ha presentat a les
eleccions amb un programa clarament independentista i creu que és el més clar i ell mateix
reconeix que s'ha perdut el plebiscit i  el senyor Valdera no parla de plebiscit, perquè no li
agrada parlar d'eleccions plebiscitàries. 

Aleshores, referint-se a les dues candidatures de Catalunya Sí que és Pot i Unió. Ha escoltat
els debats de Lluís Rabell i ell era clar, afirmava que ell va votar sí-sí, perquè no hi havia una
papereta  que  engegués  els  polítics  “a  la  merda”  o  una  cosa  així.  Ell  deia  que  no  era
independentista, no votaria a favor de la independència, perquè estava a favor d'una consulta.
Creu que Ramon Espadalé com a presidenciable d'Unió en aquestes eleccions passades va
dir que ens diputats d'Unió en el cas que hagués tingut representació no votarien a favor d'una
declaració d'independència. De totes formes, això queda una mica en segon pla i l'important
és que una de les dues forces que es presentaven com a independentistes reconeix clarament
que no ha guanyat el plebiscit i, de fet, retira la seva possibilitat de fer una DUI. 

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Joan Plana.- Respon al senyor Rodríguez que si van a la presó que no pateixi, que tenen
una llista molt amplia, una candidatura molt àmplia i hi haurà persones tan competents com
ells  mateixos que ocuparan els  seients i  si  els  quatre  regidors d'Esquerra hi  van,  la  nova
portaveu serà la futura regidora Júlia López que serà una gran portaveu d'Esquerra.

INTERVENCIÓ DE L'ALCALDIA

Alcaldessa.- Vol respondre que respectar la democràcia pel fet que hi hagi eleccions locals,
evidentment, democràtiques i que els representants escollits democràticament estiguin aquí
representats i  les decisions que es prenen en aquest Ajuntament no es poden titllar de no
democràtiques, perquè els vots així els atorguen validesa a les decisions que es prenen. Si les
intervencions anaven només pel pal i les banderes, recorda als presents que aquest ple va
aprovar en el seu dia que així es faria quan estigui tot llest i així es farà, en compliment d'un
mandat democràtic d'aquest Ajuntament. 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
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Vots a favor: Onze (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernandez, Marc Danés, Anna
Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Francesc Giner i  Fèlix
Llorens.

Vots en contra: Sis (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manuel Escobar, Àngel Tarrero, José
M. Alvarez i José A. Valdera Martín. 

Abstencions: Cap (0) 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia declara aprovada la proposta tal com ha estat
redactada i s'eleva a acord plenari. 

09.- PRECS I PREGUNTES

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-AM

Sr. Joan Plana.- Assegura que no ho fa expressament, però han de tornar a començar amb un
tema de la riera Ginjolers. Fa les següents intervencions: 

01.- A l’encreuament entre la Rambla i el Carrer Riera Ginjolers, on hi ha una clínica dental, a la
banda contrària dels pisos del Goya. En aquell carrer, just a l'entrada, hi ha un embornal amb
un forat força profund. Aquest forat està mig tapat amb uns trossos de rajola encastats, està
cedint i és un forat perillós perquè és molt fàcil que algú s´hi enganxi el peu.

02.-  Hem rebut també queixes perquè algunes zones del camí de ronda estan escardades per
la part que toca al mar i fins i tot han caigut alguns dels trossos del ciment que recobreix el
mateix camí. Simplement volem saber si es va revisant l’estat de conservació del camí perquè
aquests llocs per on es va trencant poden acabar causant problemes per passar-hi.

03.- També hem rebut moltes queixes en general sobre l’estat de l’asfalt i les voreres de Roses.
Entenem que, evidentment, és un tema molt complicat per la gran extensió de kilòmetres de
carretera asfaltada que tenim a la  Vila.  Simplement,  volem traslladar-los que hem detectat
moltes queixes en aquest sentit i fer el prec que es tingui en compte aquest tema.

04.- En aquest mateix sentit, també hem rebut moltes queixes per la perillositat de la carretera
de l’entrada i sortida de Roses que passa pel càmping Bahia. La gent es queixa que és estreta,
mal il·lumina, no s’hi pot passar en bicicleta i sense vorals ni passos de vianants. És un tema
que pren especial rellevància, ja que es tracta d’una de les principals sortides de Roses i, per
tant, també ho traslladen al Govern, perquè en tingui coneixement.

05.- També voldríem saber quan es donarà compliment a la moció aprovada a l’últim ple per
posar estelades a les rotondes de les entrades de la Vila.
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Sr.  Èric  Ibañez-  Diu que aprofita que abans l'ha esmentat el  senyor Pàramo,  i  potser per
deformació professional, però no està d'acord. Afirma que la Ciutadella no és un parc urbà i no
ho ha de ser, és un jaciment arqueològic de primer ordre i com a tal s'ha de protegir i està a
l'alçada de jaciments com Empúries o Ullastret. 

Després d'aquesta puntualització se sent el senyor Pàramo que diu que és la seva opinió, per
la  qual  cosa el  senyor  Llorens també ha volgut  donar  la  seva i  després comença la  seva
bateria d'intervencions. 

01.-  Ens han arribat diverses preguntes i  comentaris de gent de Roses i  també de fora al
voltant del tema de les platges nudistes.

A Roses, tenim Cala Murtra que està considerada, no com a platja nudista sinó com a lloc on
aquesta pràctica està permesa.

Alguns dels comentaris que ens han fet arribar parlen sobre el difícil accés d'aquesta cala i les
seves reduïdes dimensions i ens demanaven si no es podria habilitar una altra platja o zona de
platja del municipi on es pogués practicar el nudisme. Aquest és un tema que seria interessant
d'estudiar de cares a la temporada estiuenca de l'any que ve i que ajudaria a complementar
l'oferta turística de Sol i platja que, objectivament, és molt important pel municipi i de la que
vostès sempre diuen estar tan i tan interessats. En tot cas, el que si que creiem que seria
necessari i convenient és facilitar les coses.

A la pàgina web de turisme de l'Ajuntament, i aquesta és una altra de les peticions que ens han
fet arribar, hi ha un llistat amb totes les platges del municipi: pots clicar a cada una d'elles i
apareix una breu descripció. Per arribar a trobar una platja nudista has d'anar clicant platja a
platja.

Pregaríem doncs que es facilités la tasca a tota aquella gent que ens visita i cerca aquest tipus
de  platja  i  s'estudiés  una  manera  de  fer  més visible  els  llocs  on  es  pot  realitzar  aquesta
pràctica.

02.- La següent pregunta, que és doble, no estic segur si ha d'anar dirigida al regidor de cultura
o al d'urbanisme. 

Un veí de Roses, fent un passeig per la zona megalítica de la Casa Cremada va veure, val a dir
que amb cert estupor, com, al voltant del menhir de la Casa Cremada II han aparegut tot de
pedres col·locades dretes com si fossin petits ''menhirs''. Sabeu a que és degut? Es retiraran
aquestes pedres?

També en el decurs d'aquest passeig, va veure com la paret de pedra i la tanca que envolta el
dolmen de la Creu d'En Cobertella està trencada. En teniu constància? S'arreglarà?

03.-   Fa uns dies,  un conegut  em va comentar que al  Pont  des Barral  de la  carretera de
Cadaqués, que és un pont de pedra, on hi ha un revolt molt pronunciat, el cartell informatiu
situat allà estava cobert d'esbarzers i altres plantes i  resultava difícil de llegir. Divendres passat
vaig apropar-m'hi per fer un cop d'ull, i és cert que les plantes dificulten la visibilitat del plafó i
poder seria interessant una neteja.
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Sra. Verònica Medina.- Les seves intervencions són les següents:  

01.- En el mes de març del 2010 es van instal·lar 3 contenidors destinats a la recollida selectiva
d’oli vegetal de cuina (concretament a la Plaça Catalunya, Rambla Ginjolers i Plaça Rahola)
sensibilitzant la ciutadania per evitar el seu abocament directe a la pica del domicili i contribuint
a la conservació del medi ambient. La pregunta és: per què es van treure? Si en aquest cas la
resposta  és  perquè  el  seu  manteniment  representa  una  despesa anual  molt  elevada ERC
Roses proposa optar pels contenidors tipus quadrats, els quals serien col·locats de manera
gratuïta i el seu servei també seria gratuït en diferents llengües.

02.- Els dispensadors de bosses per excrements de gossos que estaven situats a la zona de
l’antic safareig i la zona de Telefònica que van ser retirats per motiu de les obres de la Riera
Ginjolers on es troben actualment? i es tornaran a posar? ja que donen un gran servei a tots els
nostres ciutadans que tenen gossos a casa.

03.-  Els  veïns  del  c/Barraquer  65/67 i  C/Arruga 64/66 es  queixen per  la  localització  d’uns
contenidors d’escombraries que estan situats just davant les entrades a les vivendes. A part de
la preocupació pel aspecte sanitari (males olors, plagues d’escarabats), incivisme i brutícies
que es troben pràcticament de forma diària, el tema de la seguretat ja que en cas d’emergència
els contenidors no facilitarien l’evacuació. La pregunta és: quina solució es pot oferir a aquests
veïns ja que ells comptaven amb un canvi d’ubicació dels contenidors durant les obres de la
Riera Ginjolers proposat pel actual govern.

04.- Per quan està estipulat començar amb la poda d’arbres ja que els ocells comencen a venir
representant  un  perill  sobre  tot  per  a  la  gent  del  nostre  municipi  que  trepitgen  els  seus
excrements i poden caure.

05.- Referent a Salut Juvenil i pensant que acaba de començar el nou curs lectiu, teniu pensat
fer algun tipus de curs per promoure els coneixements bàsics en hàbits saludables, sexualitat,
conductes, etc…. i també com a precampanya de prevenció pel Carnaval de Roses. Fer venir
un Agent de Salut té cost bastant baix i està funcionant molt bé en municipis de la comarca.

06.- Ens agradaria saber quina és la valoració que feu de la XVIII Fira del Mercat de Lleure i
l’Oci de Roses, ja que es va veure menys participació per part de les associacions i entitats del
nostre municipi. S’ha de remarcar que és un dia molt important en el qual les entitats poden
informar  a  la  gent  de  la  seva  tasca,  activitats  que  desenvolupen  i  captar  a  l’hora  nous
participants.

Sr. Gerard Teixidó.- Fa les següents intervencions: 

01.- Ja ho vam preguntar en el passat ple i després d’aquest mes en el qual no s’ha fet res,
tornem a preguntar quan es convocaran i  es faran els primers passos per a constituïr  els
Consells d’administració de les Societats Municipals.

02.- Hem rebut moltes queixes de famílies, sobretot de les dels nens que van a l’escola Els
Grecs, envers la Plaça de la Victòria Catalana. En general no està en massa bon estat, per això
demanem  que  es  faci  un  repàs  genera  de  jardineria,  asfaltat  i  instal·lacions.  Però
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concretament, creuen perillós pel nens, els ferros que sobresurten del passadís en forma d’arc
per on hi hauria d’haver plantes “enredaderes”. També les baranes que hi ha al voltant de la
pista rodona enfonsada, que com que són molt altes els nens hi poden passar per sota i caure.
Les rampes que hi ha tampoc tenen baranes. Hi ha plantes amb punxes, com els rosers. Hi ha
altres coses que també s'haurien d'anar estudiant com per exemple una mena de tancat on de
vegades s'hi troben extintors i està ple de pintades, etc. Simplement, seguint amb la idea que
vaig repetint tot sovint de Ciutat Educadora, un parc infantil ha d’estar sempre amb les millors
condicions perquè els nens puguin jugar amb seguretat.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sra. Olga Simarro.- Adreça tres preguntes a l'Equip de Govern que són les següents: 

01.- Las ofertas de trabajo sólo se exponen en la oficina de Promoción Económica? Se ha
valorado exponerlo en diferentes espacios de la vila. 

02.- En cuanto a la “Festa dels ànecs” Se ha tomado alguna decisión sobre la solución del
problema que ha ocasionado la Festa dels ànecs. Se hará referéndum o se presentará una
moción. Eliminaremos la Festa dels ànecs o la disfrazaremos? Si hay alguna moción pueden
explicarnos el contenido? 

03.- Lo que habíamos pedido en el pleno del 27 de julio, una señal de tráfico en la rotonda del
Port, ja está puesta desde la semana pasada, pero donde está exactamente puesta, enfrente
del hotel Univers, no sé si será muy correcto, porqué pueden pasar los coches i és que igual ni
se ve. No habría sido más efectiva haberla puesto en la rotonda del Port, o sea, saliendo del
Port, en la rotonda? Quien toma la decisión a la hora de colocar las señales, Policia Local o el
cap de la brigada?

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa les següents intervencions: 

01.-  Vol  posar  de manifest  una situació que no és de competència municipal, però que li
sembla que sigui una reflexió i fins i tot per una moció.

Com sabem els presents, amb aquest any portem quatre o cinc anys de crisi i ja perden el
compte, per desgràcia. Però aquest any, concretament, diria com s'ha vist en algunes notícies
en premsa i el regidor de Promoció Econòmica li dirà hem tingut una bona temporada turística.
Entre altres coses, per la llei laboral que tenim en aquests moments i a veure en aquest país
nou tenim una llei laboral millor, però estem detectant i molta gent ens diu que els treballadors
de la nostra vila, molts treballadors estan fent jornades realment extenuants, especialment a
l'estiu, que sempre han estat intenses, però que últimament són realment punyents amb feines
de dotze i catorze hores diàries, amb un dia o cap dia de descans, amb sous que en alguns
casos  no  arriben  als  vuit-cents  euros  i  amb contractes  a  mitja  jornada  i  que  després  es
converteixen en jornades senceres.  La  veritat  és  que  si  les  condicions socioeconòmiques
permeten  una  millora  dels  beneficis  empresarials  també  han  de  revertir  una  mica  en  les
condicions socials dels treballadors de la nostra vila. Per part nostre, el seu grup municipal
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col·laborarà  amb els  sindicats  i  amb les  organitzacions pertinents  per  posar  en denúncia
aquestes pràctiques.

Sr. Manel Escobar.- Diu que vol fer dos precs, un té relació sobretot amb la riera Ginjolers. No
sap si és una obra que està entregada a l'Ajuntament, però ara no fa falta un educador de
carrer, sinó que ara ja en fan falta tres. Esmenta les papereres, els gronxadors, la brutícia. Hi
ha  males pràctiques, els gronxadors dels nens de dos a quatre anys els fan servir nens de
catorze i els de quinze i és clar és una obra que ha costat molt, si no ho diu malament sobre el
milió vuit-cents mil euros i la veritat és que no és perquè ara mateix es trobi en l'estat que es
troba. La veritat és que haurien de passar per allà i els que ho porten en el seu programa no
estaria malament que es posés en pràctica.  

Com ha comentat el senyor Joan Plana, hi ha el tema de la carretera de sortida de darrere del
càmping Bahia que és un tema força urgent. És un tema que l'haurien de tenir molt en compte,
perquè allà hi ha molts accidents, sobretot quan plou. 

Sr. Àngel Tarrero.- Fa les següents intervencions:

01.- Diu que hi ha molta gent de la zona del mas Fumats i del mas Buscà que s'estan queixant
perquè hi ha una quantitat molt i molt gran de porcs senglars. És força perillós i és per veure si
des de l'Ajuntament es pot demanar als caçadors d'aquí Roses si poden fer alguna batuda per
poder solucionar aquest problema. Assegura que ara és un problema força greu.

02.-  Fa referència als clots a la  calçada. N'hi  ha un a la rotonda de turisme, a l'avinguda
Montserrat amb Jaume I i Pompeu Fabra, on s'està enfonsant l'asfalt. En cotxe es nota el clot,
però si vas en moto, per exemple, el clot que hi ha a la sortida de la rotonda de turisme,
direcció  al  moll,  ara és més gran.  És interessant,  com a mínim ficar  alguna cosa,  perquè
t'agafa ben bé a la corba i si vas en moto o en bicicleta és perillós, perquè la moto bota.
Demana si hi ha la possibilitat de solucionar-ho.

03.- Els passos de vianants, sobretot al casc antic, diu que n'hi ha un que està molt i molt
malmès, ben bé a l'encreuament entre avinguda Montserrat i Jaume I, exactament quan surts
del carrer Jaume I t'incorpores a l'avinguda Montserrat direcció plaça Llevant. Aquell pas de
vianants pràcticament està desgastat. Hi ha molta gent del barri que ho demana, aquest i el
del carrer Mossèn Carles Feliu que també està molt malmès.  

04.- I ara que ja ha baixat força l'aglomeració de cotxes, sobretot allà a Santa Margarida, seria
important, poder arranjar aquesta zona que hi ha entre la comarcal 260 i l'avinguda de Nautilus
i  tot  el  que és allà  davant  de l'hotel  Goya Parc  i  el  càmping Salatà.  A tota aquella  zona
d'aparcament estava previst,  en un principi,  fer  una zona per tres o quatre autocars,  que
poguessin estar ben estacionats a la zona. Canviar el sistema d'aparcaments de cotxes també
seria important, perquè si hi ha les quatre caravanes que queden en aquella zona, sobretot a
l'estiu  ja  les podrien desplaçar  d'aquella  zona.  Puntualitza que és entre la  comarcal  260 i
l'avinguda del Nautilus.

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS
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Sr. José Manuel Alvarez Cuñat.- Fa les següents intervencions: 

01.- En primer lloc, diu que hi ha moltes coses que ens uneixen més que no pas ens separen.
Adreçant-se al Grup Municipal d'Esquerra Republicana. S'uneix a la pregunta de la regidora
Verònica Medina en relació al reciclatge d'oli. 

02.- Pregunta si l'Equip de Govern va tenir la previsió de fer unes votacions i que hi havien
persones minusvàlides per treure l'andami de l'Ajuntament, perquè hi ha persones que van
haver d'ajudar a aquestes persones molt amablement. Pregunta si van tenir aquesta previsió. 

03.-  Quan sortim del teatre,  a mà dreta on hi  ha els dipòsits auxiliars de la Policia Local,
aquesta setmana dues senyores grans, dues yayetes, han caigut al terra perquè hi ha una mica
d'alçada entre el que és la zona del teatre i on comença la carretera. Pregunta al senyor Juan
M. Fernandez si la Policia Local els ha comentat que han caigut dues senyores grans. 

INTERVENCIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA

Sr. José Valdera.- Fa les següents intervencions: 

01.- Diu que el passat ple municipal,  en referència a un tema que ha tret la senyora Olga
Simarro, en relació als ànecs i a la festa de cara a l'any que ve, es va parlar de fer una consulta
i  també ha escoltat  que hi  haurà una moció  que presentarà Gent  del  Poble i,  per  tant,  li
agradaria aclarir si hi haurà una consulta o hi haurà una moció. 

02.- Va fer una pregunta a l'alcaldessa en referència a l'aportació de 6.000 euros que va fer
l'Ajuntament  del  100%  del  pressupost  per  a  la  realització  de  les  cucanyes  i  l'empaitada
d'ànecs, quan la norma general és no superar el 50% del pressupost. 

Van argumentar que si  hi  ha una motivació es pot arribar al  100% i encara està esperant
aquesta resposta.

03.- Després, a la riera Ginjolers, el nou asfaltat provoca que quan baixes per la riera Ginjolers
o puges cap a la  Gran Via o direcció  a mar,  et  trobes stops,  passos de vianants,  stops.
Aleshores, allà hi ha hagut diversos accidents perquè la gent que baixa et dóna la sensació
que tens preferència i el carrer perpendicular que creua és el que té la preferència i li sembla
que hi ha hagut algun accident en aquella zona en concret. No sap si seria millor que els stops
en comptes de tenir-los en el carril que baixa cap a mar o que puja cap a la Gran Via, que
siguin els carrers perpendiculars a la riera Ginjolers. No sap si això podria reduir la sinistralitat,
el regidor ja s'ha trobat algun accident en aquella zona. 

04.- Després, avui al migdia, també s'ha produït un petit terratrèmol a Roses i pregunta si hi ha
algun  tipus  d'informació  sobre  aquest  tema  per  part  de  l'Alcaldia  o  de  l'Ajuntament  per
tranquil·litzar algun veí si és que s'ha de tranquil·litzar algú.

05.- Per últim, recorda que ja han passat els cent dies de cortesia que se sol donar a un
govern municipal quan es constitueix i encara no s'ha convocat la junta general d'accionistes
de les empreses municipals, que en aquest cas no són accionistes, són regidors que ocupen
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el lloc dels accionistes d'una junta general normal i, en aquest cas, com que són empreses
públiques són els regidors. La Junta General, en aquest cas, no s'ha convocat, han passat
més  de  cent  dies  i  seria  bo  que  modifiquem  els  càrrecs  que  hi  ha  dintre  dels  consells
d'administració, perquè són nomenaments que venen del mandat anterior i, per tant, els que
estem aquí no hem pogut designar els nous consells d'administració. 

06.- Li agradaria també, com a regidor de Roses i també com a ciutadà, conèixer quin és el pla
de l'Equip de Govern per als propers quatre anys.  Es refereix al  pla de govern,  perquè si
tinguessin majoria absoluta haurien d'aplicar el seu programa, però estan governant en minoria
i, per tant, estan amb una formació amb la qual han arribat a un acord de govern. Les dues
candidatures tenien dos programes diferents i és evident que algú haurà de renunciar a alguna
part del seu programa o no. A partir d'aquí, els agradaria conèixer una mica quin és el pla de
govern i, evidentment, el fet de governar en minoria també obliga a arribar a acords amb la
resta de regidors i regidores de l'Ajuntament. Per exemple, en temes com si tindrem una zona
d'oci nocturn, si s'implementarà el pla de mobilitat, si es crearan parcs infantils adaptats per
discapacitat, etc. Demana conèixer una mica quin és el pla de govern per aquests propers
quatre anys. 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIUTADANS

Sr. José Manuel Alvarez.- Demana a l'alcaldessa de fer una intervenció, perquè sinó una gran
part de les veïnes de Roses s'enfadarà amb ell. Ha rebut queixes de la zona d'on estan ubicats
els barracons del Montserrat Vayreda, de la pols que provoca aquest solar que embruta tota la
roba dels veïns amb la polseguera i també totes les façanes. Pregunta si tenen un pla contra
aquest tema. 

Alcaldessa.- Diu que tancarem la finestra.  

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ

Alcaldessa.- Diu que pel que fa als forats, Riera Ginjolers, Camí de Ronda, voreres, etc. entén
que tot és qüestió d'urbanisme. 

Sr. Carles Pàramo.- Diu que respondrà diverses preguntes que estan a cavall de respondre
entre el senyor Joan M. Fernàndez  i ell mateix. 

- Allò que està fet és competència d'En Joan M. Fernandez i allò que està per fer o s'està fent
és competència d'urbanisme i, a més a més, afegeixen que, com a regidor de Medi Ambient el
cas del Camí de Ronda és un tema molt específic de Medi Ambient. El senyor Pàramo diu que
respondrà alguna de les coses, dels forats proposa al senyor Fernández que en parli ell, de les
deficiències constructives en parlarà ell mateix. 

- Diu que fa molts de dies que se'ls ha comunicat que un dels ponts, que és un pont a mig
camí entre el far i Canyelles Petites, allà no hi ha ciment i ell no n'hi posaria gaire. En canvi,
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aquí si que hi ha una obra que la varen aconseguir del govern central, és competència d'ells i
un pont que no revesteix cap perill. Hi han anat amb els tècnics, però si s'ho miren fa mal
efecte de veure les varilles que estan dins de les bigues. Tot i això repeteix, no és cap perill,
però ho arranjaran.

- De la Riera Ginjolers tornen a dir el que han dit sempre, aquella obra no està acabada, no
està entregada i hi ha deficiències quant al mobiliari urbà que està pendent de col·locar, arbres
que s'hauran de canviar, en alguns llocs hauran de posar pilones, perquè la gent aprofita per
aparcar sobre d'alguns dels escocells on hi ha aquelles llambordes que no estan fixades amb
ciment,  per  permetre  que  passi  l'aigua  de  la  pluja.  Tant  punt  comenci  l'obra  que  varen
anunciar que acabaria a partir de l'1 d'octubre, no podrà ser, perquè han de fer un modificat
de l'obra i, com ja saben, avui dia la llei de contractes i tot el que fa referència a l'estricte
control del bon fer de qualsevol obra pública obliga a fer tot un procediment. Una cosa és el
projecte i l'altra cosa és el que s'acaba executant. Així com abans s'arranjava un cop havia
passat,  ara  s'ha  de  preveure,  s'ha  d'anunciar  i  s'han  de  tramitar  tots  els  modificats  que
calguin.  En  comptes  de  començar  el  primer  d'octubre,  potser  començarem el  primer  de
novembre en un lloc on aquell tram que va als inicis del carrer Tarragona fins a la plaça del
Teatre, allà sota, en aquell tram, hi passen conduccions telefòniques importantíssimes i, per
tant ens neguiteja una mica, però esperem que ens sortirem. Quan comenci aquesta obra,
aprofitarem també per solucionar totes aquestes deficiències que s'han dit.

- Respecte al trànsit diu al senyor Valdera que precisament és la Policia que ha recomanat
posar aquests stops, perquè d'aquesta manera evites la temptació que tenen molts quan son
en un extrem o en el altre d'apretar a fons i fins al final. A tot aquell sector de Roses, que en
diem el casc de la vila, on també s'hi van incorporar els carrers doctors, durant anys s'ha anat
peatonalitzant, des del mar cap amunt, fins arribar a fer tots els carrers de “l'Ensanxe”, de la
banda de la riera. Aquests carrers d'aquí darrere també estan peatonalitzats, igual com es va
fer i es va eixamplar les voreres dels carrers doctors Ferran, Barraquer i en general tots els
carrers doctor.  Aleshores, el que prima en tot aquell espai és la mobilitat,   que la gent ha
d'anar  a  peu  i  que  ha  d'anar  tranquil,  limitar  la  velocitat  i  donar  preferència  absoluta  als
vianants. D'aquesta manera si poses molts stops en una recta molt llarga la gent va frenant, va
frenant i no té temps d'agafar velocitat, perquè el pitjor que podria passar és que agafessin
gent i hi haguessin accidents greus. Hi ha conflictes quan tota la vida has fet un trajecte i de
cop i volta et canvien el sentit, estàs un temps desorientat. Es va obrir el trànsit allà no fa ni
tres mesos, tot s'ha d'anar assentant i en continuaran parlant. 

- Quant a la plaça de la Victòria Catalana, que el senyor Teixidó n'ha fet referència, el senyor
Pàramo explica que ahir s'hi va estar passejant per tota la plaça i algú se'n va adonar que
estaven  mirant  allò,  perquè  té  deficiències.  Aquella  obra  és  una  obra  que  no  la  va  fer
l'Ajuntament de Roses, la va fer l'Incasol, debia ser l'any 92 o 93 junt amb tota la promoció
dels Grecs II i no es va fer bé. De les deficiències que hi ha, com sap el senyor Fernández,
perquè ha enviat a Rosersa avís de totes aquelles que s'han d'anar fent. Allà on hi ha els
gronxadors s'hi  posa l'aigua, els rosers surten d'aquelles malles que els aguanten i poden
punxar. S'han de tallar aquelles oliveres perquè les han deixades créixer o no les han podat
prou i estan massa baixes i a la part de baix valdria la pena de rebaixar-ho tot i deixar-ho a

550



nivell de l'explanada aquella on s'accedeix al pont aquell tan bonic que es va inaugurar fa
aproximadament un any.

Reconeix que el regidor d'Esquerra té raó, però de moment, a través del GIE i de tot plegat ja
faran una actuació molt ràpida en aquella plaça per endreçar-la una mica.

- De la intervenció en relació als menhirs, respon que quan es camina per la muntanya, molt
sovint et trobes algú que fa pilotets de pedres. Si algú s'ha entretingut a fer menhirs allà...,
altra cosa és que per fer els menhirs desmuntessin les parets seques que hi ha al voltant. Hi va
ser fa quinze dies i no hi va veure res. S'hi va passejar per allà amb els seus néts i no ho va
veure, però en tot cas s'hi ha passejat moltíssimes vegades i, de vegades, et trobes un pilot de
pedres aquí o de pedres allà. Quan passa per allà és dels que aixequen les pedres i les tornen
a posar al seu lloc, però hi tornarà anar a mirar de què va.

- Dins del pressupost també estaven pensant d'ampliar el servei de permanent de vigilància o
reparació d'aquests camins, d'aquest circuit dels dòlmens i més a més fa poc, Turisme ha fet
una senyalització nova, homologada pel Parc Natural,  i  assegura que ens en cuidem d'allò
d'allà. 

- De la carretera de la C-260 i el Nautilus informa que allò no és carretera ni és carrer, perquè
és un camí que algú -amb molt bon encert- va asfaltar.  Continua explicant que posar una
barana de d'alt abaix perquè els cotxes no caiguin a la cuneta deu valer molts diners i potser
quan fem una propera campanya d'asfaltatge..., perquè és veritat amb pluja algú ha de frenar i
passen aquestes coses. Proposa un asfalt més rugós que eviti que els cotxes patinin. Potser
aquesta  és  la  solució  més barata.  No  és pot  il·luminar  perquè  és sol  rústic.  Tot  i  que si
lògicament si que es pot il·luminar lògicament, però  hi ha altres deficiències a l'espai urbà. És
un tema pendent del poble de Roses.

Sr. Fèlix Llorens.- Respon al senyor Èric Ibañez que no havia caigut en això. Diu que s'ho
mirarà, perquè desconeix la legislació de les platges nudistes, ara mateix. No se li havia acudit
pensar-hi.  Si  es pot fer,  ho faran. Sempre estan en contacte amb els programadors de la
pàgina web i no creu, que si convé, faran un banner directe o el que sigui. 

Alcaldessa.- Intervé per afegir que just abans de les eleccions municipals la Plataforma per la
Defensa i Publicitat de les Platges Nudistes es va adreçar a l'Ajuntament i tot seguit cedeix la
paraula al senyor Carles Pàramo.

Sr. Carles Pàramo.-  Diu que el món ha canviat. Nosaltres fa molts anys, en una època que no
estava permès el nudisme, l'Ajuntament va decretar que aquella platja era una platja nudista i
sempre més ha quedat així. Posteriorment i si s'equivoca demana que els juristes d'aquí el
rectifiquin. De fet, de cop i volta el naturisme i el nudisme va deixar de ser prohibit, tothom pot
fer nudisme a la platja que vulgui, però a l'imaginari popular ha quedat la platja de la Murtra
com a platja nudista. Tot plegat li sembla molt bé, però si es fa una platja per nudistes no es
pot prohibir que algú s'hi vulgui anar banyar vestit. O sigui que, hem de conviure, els uns i els
altres. Està bé, indicar com a fet històric, que aquella platja és la platja dels nudistes, però avui
no podem dir que aquesta platja és de nudistes ni podem dir a aquesta platja no es pot fer
nudisme, perquè el nudisme està permès. La legislació no impedeix que algú faci nudisme i si
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es recorden fa un parell o tres d'anys hi havia un senyor que es passejava per Barcelona en
bicicleta pèl a pèl,  perquè no està prohibit  i  ningú el  podia detenir.  Mentre no facis actes
indecorosos i totes aquestes coses, si vas despullat, vas despullat i s'ha acabat i si vas a la
platja i et despulles no hi ha res a dir. 

Aleshores,  explicar-ho anecdòticament  com a atractiu  turístic,  doncs pregunta  perquè no.
Aquesta associació se'ls va adreçar i van quedar que passat l'estiu en parlarien, però el mes
d'agost amb la festa Major, una cosa i l'altra no farien res i ho tractarien ara. 

Sr. Fèlix Llorens.- Respon diverses qüestions en relació a la promoció econòmica.

- S'adreça a la senyora Simarro per respondre-li que s'han fet cartells del poble i s'han fet uns
llibrets explicatius que han quedat molt bé. A l'ultima pàgina han inclòs la garantia juvenil i
s'han repartit a tots els edificis municipals. Creu, tot i que no ho han comprovat, que aquí fora
n'han d'haver, en el taulell.  En tot cas, demà ja li passarà un correu electrònic amb l'edició de
llibrets i llocs on s'han repartit, però han d'estar a tots els edificis municipals. Demà li passarà
el detallat, però de memòria no ho ha comprovat.

- Quant a les ofertes de treball estan penjades a promoció econòmica, també aquí fora en el
suro d'edictes de l'Ajuntament i en el pavelló també, en el CAR, perquè hi ha el club de la
feina, està força escampat.

Alcaldessa.- Afegeix que fa poc han començat a publicitar-se en el twitter de l'Ajuntament.

Sr. Joan M. Fernandez.- A petició de l'alcaldessa respon la intervenció relacionada amb els
olis vegetals.

- Informa que si no recorda malament hi havia tres punts de recollida, però el del mercat es va
enretirar perquè hi havia moltes queixes, per la brutícia que es feia. Hi havia una empresa que
ho feia i ara estan buscant una altra que doni millor resultat que la que tenien.

- Pel que fa als dispensadors de bosses per recollir els excrements, ho mirarà. 

-  Pel  que  fa  als  contenidors  de  davant  de  la  casa  del  carrer  Dr.  Barraquer  i  Dr.  Arruga,
pregunta quin problema tenien allà, si era un problema de brutícia i si era aquest el problema
tindran un remei, perquè es netejerà, però la ubicació la miraran, per si n'hi ha una de millor,
però són coses que ningú vol a davant de casa seva. Miraran que no estiguin mal ubicats i hi
hagi un lloc millor.

- Referent a la poda d'arbres, informa que ja ha començat.

Sr. Anna Jorquera.- Respon les intervencions relacionades amb el seu departament. 

-  Pel  que  fa  a  la  campanya de salut  juvenil,  pel  que fa  a  la  campanya de Carnaval  que
comentava,  està treballant  des de principis de l'estiu.  Tenen la  idea i  tenen estructurat  el
projecte i han de començar a fer-lo ja, fins i tot abans d'acabar el 2015, perquè porta feina. Hi
ha un seguit d'encàrrecs que s'han de fer i ja estan treballant en això, però el que passa és
que no ho podran explicar com de vegades ho han fet en altres campanyes, perquè aniran
veient el procés de mica en mica, a partir de Nadal segurament.
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-  Després,  en  el  tema  de  salut,  comenta  que  des  d'Ensenyament  ofereixen  un  catàleg
d'activitats, tant dels instituts com de les escoles, que n'hi ha de tot tipus, tant de formacions
d'esport com d'oci, etc., però també dins d'aquest catàleg hi ha formacions en salut, com per
exemple els del CAP que es desplacen a les escoles, en els instituts a parlar del tabac o de
quelcom relacionat. Està dins d'aquest catàleg d'activitats.

- Pel que fa als temes més relacionats amb joventut,  des del CAR, ara ofereixen diversos
tallers, el taller dels dilluns, que és gratuït, li diuen “La CAR-feteria Jove” Aleshores, ofereixen
un espai als joves i es parla o es debat algun tema que sigui d'importància o de rellevància i
dins d'aquest seguit de tallers del dilluns, tenen pensat oferir concretament xerrades per parlar
del què comentaven, com per exemple de sexualitat, etc., sense els tabús que es poden trobar
en fer-ho en un institut o en una escola. Dins d'això tampoc volen tancar-ho només en els
joves, sinó que volen donar la possibilitat als pares, perquè puguin venir un d'aquests dies
amb les persones del  CAR,  que són les persones que hi  treballen,  des des de l'empresa
“Llegendària  Lleure”  i  l'informador  juvenil  de  l'Ajuntament  per  parlar  àmpliament  dels
problemes i de tots aquests temes que no poden parlar àmpliament dels problemes i de tots
aquests temes que no poden parlar obertament amb els fills. Segueix informant respecte a la
contractació de personal que, com tots saben, no poden contractar directament professionals
per treballar directament a l'Ajuntament.

El que sí poden fer i tenen pensat fer és la contractació externa, puntualment d'empreses que
s'hi  dediquin  i  que  siguin  especialistes  en  això.  Dintre  del  què  és  el  CAR,  tenen  el  punt
d'informació que en aquest cas és el personal de joventut que és En Jordi que ja ofereix poder
parlar de tots aquests temes i si ell no arriba a poder oferir una solució ja contacte amb qui fa
falta  per  poder  suplir-ho,  però  en  el  tema  de  contractació  d'un  agent  jove  de  salut,
precisament el senyor Abadal va anar a la formació que es va fer fa uns mesos d'agents joves
juvenils i va anar com a ponent. Entén que si el criden per fer de ponent allà és perquè està
posat en el tema i el valoren. Aclareix que està parlant del Consell Comarcal. 

Alcaldessa.-  Intervé  per  recordar  als  presents  que  no  és  un  debat,  però  demana  que  no
queixin que no hi ha debat en el torn de precs i preguntes. 

- Aclareix que des d'Ensenyament, els que van als instituts sí que són professionals. Hi ha
psicòlegs que avisen de les drogues, de les incidències que poden tenir, de les repercussions
que poden tenir, va gent del CAP per parlar de sexualitat explícita i això si que s'ofereix a
l'agenda d'activitats des del departament d'Ensenyament. Sempre està coordinat tant amb el
Mossos com amb un contracte que es fa amb pedagogs i psicòlegs i també de la gent del
CAP.

Sra.  Anna Jorquera.-  A banda que també volen fer  la  campanya en relació al  consum de
marihuana que estan elaborant. Estan pensant què poden fer, perquè creuen que han d'insistir
en això. 

Sr. Francesc Giner.- Respon la intervenció en relació al mercat de l'oci.

- Diu que s'han de fer dues diferenciacions, una és en relació a l'organització i les entitats que
hi varen participar. Subratlla que l'organització va ser molt correcte i les entitats que varen
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participar s'ho varen passar molt bé i va ser un matí de diumenge molt maco, però si que és
veritat que va haver menys afluència de participació. Hi havia molts esdeveniments, hi havia la
bicicletada, hi havia un campionat de bàsquet entre altres coses i el que s'està parlant ara,
entre  altres  coses,  és  si  canviem les  dates  una  vegada  hagin  començat  els  cursos  dels
col·legis i dels instituts i que no hagi de coincidir amb tants actes com aquesta vegada, però la
valoració és bona.

Alcaldessa.- Segueix donant informació a l'oposició.

- Pel que fa al curs  de primers auxilis, ells van tenir cura de mirar quin tipus de formació
podien oferir i que no es donava o actualitzar la formació que s'havia donat en algun moment
als treballadors de l'Ajuntament. En aquest cas van considerar que estaria bé de fer aquest de
primer  auxilis  demanant  ajuda al  CAP i  amb la  col·laboració d'un doctor  del  CAP per  fer
aquesta formació. L'alcaldessa diu que van parlar amb ells i que valorarien quin era el resultat
d'aquest curs que entén que va ser molt positiu i que la gent, en general i el personal de la Llar
van estar molt contents i ells mateixos van dir que valorarien de poder fer cursos d'aquests de
formació amb posterioritat. Per tant, estan agraïts i pendents de tenir una altra conversa o de
parlar  amb la persona que va venir  per veure,  un cop valorat  el  primer curs,  si  es poden
continuar oferint cursos de formació.

- Pel que fa als consells d'administració i així contestar als dos regidors,  ho lliga també amb la
intervenció del senyor Valdera. Diu diu que és cert que no han convocat les juntes generals,
han estat treballant en moltes coses aquest mes i se'ls convocarà aviat a reunions per poder
preparar les juntes generals. Són conscients del què tenen i no els han descobert la sopa d'all.
Tenen un govern en minoria, saben que han de tractar amb ells i el que precisament han fet ha
estat un programa conjunt que sí  que van presentar davant dels seus electors en un acte
públic,  precisament  del  programa  conjunt  que  havien  preparat  Gent  del  Poble  amb
Convergència  i  aplicar-lo  a  aquest  primer  any.  Tenen  preparat  el  que seran  ordenances i
pressupostos a partir de la setmana que ve, per poder tractar-ho amb l'oposició. Per tant, el
pla  el  tenen claríssim i  la  consecució  del  pla  dependrà,  evidentment,  que  tots en  posem
d'acord per tirar-lo endavant.

Sr. Francesc Giner.- Respon la qüestió dels ànecs: 

- Pel que fa al tema dels ànecs, intervé el segon tinent d'alcalde Francesc Giner que van venir
representants  d'entitats  animalistes  a  parlar  amb ell  i  també li  van  dir  que  parlarien  amb
diferents grups que estan en aquesta taula. Han quedat que abans de prendre cap decisió
parlarien amb les mateixes  entitats que organitzen aquestes festes i després ja ho explicaran
tot. Conclou l'explicació dient que no hi ha preparada cap moció. Quan sigui el moment ja
explicaran de què va la cosa.

Alcaldessa.- Respon la pregunta relacionada amb els gronxadors.

- Respon al senyor Manel Escobar, que precisament aquesta setmana, junt amb la Policia
Local, han estat detectant una mica tots els problemes que esdevenen a la riera Ginjolers,
s'està  preparant  un  cartell  que  digui:  “Preferent  d'ús  d'edats”  i  començar  a  posar  uns
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indicatius, uns horaris i que es respecti el descans dels veïns. De tot això han estat preparant i
parlant aquesta setmana.

Sr. Carles Pàramo.- Explica al regidor Àngel Tarrero que com ja sap el regidor Popular, per la
seva experiència,  es continua fent exactament igual,  segueixen la mateixa política,  com el
regidor de Seguretat Ciutadana havia establert a l'anterior legislatura, d'acord amb el Grup
Municipal  de  Convergència.  Lògicament.  Informa  que  aquesta  setmana  hi  ha  hagut  una
batuda, puntualitza que els seglars se'ls ha de matar. Es pot ferir la sensibilitat, perquè els
ànecs els dutxen, els senglars els maten. Diu: “vosaltres mateixos”.

Alcaldessa.- Explica la qüestió de la prevenció de l'andami el dia de les eleccions. Diu que es
va pensar amb tota la gent discapacitada i del trasllat de les seves cases als punts electorals i
es va parlar amb FADIR, però quan van arribar al lloc, van veure l'andami i van buscar una
solució amb el vistiplau dels dos presidents que estaven en aquestes meses. La gent accedia
amb cadira de rodes fins a la plataforma interior i el president traslladava la urna que no sortia
del recinte en cap cas, perquè la persona pogués emetre el seu vot. Entén que així es va fer i
els presidents van acordar que es faria d'aquesta manera. 

Sr. Pàramo.- Informa que es va enfilar a la bastida amb una altra senyora per mirar si podien
desmuntar la part de d'alt per poder-la fer córrer. 

Sr. Marc Danés.- Pel que fa al terratrèmol diu que, com saben els presents, tenen un servei
que es diu Teleassistència,  que és un dels serveis que a través dels Serveis Socials donen a la
gent gran del municipi o gent que té problemàtica important de salut. Quan hi ha qualsevol
incident com pot ser un foc o qualsevol qüestió d'aquestes, el mateix servei des de Girona
truca a les persones que en aquell moment tenen el “foco”. En aquest cas el terratrèmol ha
estat en tot el municipi i saben que des del servei s'ha trucat a la gent amb un nivell més alt de
problemàtica,  però també és cert  que els mateixos usuaris  han trucat  espantats a aquest
servei.

Puntualitza que no poden donar dades perquè ha estat a quarts de tres de la tarda. Tenen més
de dues-centes persones al municipi que utilitzen aquest servei i, per tant, fins demà el matí no
tindrà les dades i si els presents volen les els pot passar. Sempre que hi ha qualsevol cosa una
mica important, des del mateix servei de teleassistència de Girona, es truca a aquesta gent per
calmar-los,  per tranquil·litzar-los i  per explicar-los el  què ha succeït  i  sinó,  en cassos més
greus, per poder trucar als serveis d'emergència local, perquè es puguin desplaçar al domicili
d'aquestes persones.

Alcaldessa.- Informa que, hi ha hagut trucades a la Policia Local preguntant què era, però en
força immediatesa ha sortit el comunicat del CECAT informant que era un terratrèmol tres de
l'escala Ritcher i com que no es preveia cap altre, podia haver tranquil·litat. 

Sr.  Juan  Manuel  Fernandez.-  Respon  diverses  intervencions  relacionades  amb  el  seu
departament. 

- Referent a la senyal del Port que preguntaven qui determinava l'ubicació a l'hora de posar els
senyals de trànsit, respon que normalment ho fa el regidor amb el Cap de la Brigada que és el
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que ho fa sempre. Potser està mal posada i ja s'hi fixarà bé, però creu que estava bé. S'ho
tornaran a mirar i si no està bé ho canviaran de lloc, no hi ha cap problema, igual que l'han
posada en un costat la posaran en un altre.

- Tot seguit  fa referència a una resposta del senyor Pàramo i  suposa que es refereix a la
carretera del mas Mates, que quan s'entra al mas Mates venint de Figueres, vas per “l'arcén” i
hi ha un moment que et quedes sense “arcén”, perquè hi ha la valla del càmping que han de
tirar més a la dreta. 

- En relació als passos de vianants, a l'estiu es pot fer alguna cosa de pintura, però a Roses
costa  molt  pintar,  perquè  hi  ha  moltíssims  cotxes,  ara  és  el  moment  de  fer-ho  i  ja  han
començat. La persona que tenen per pintar normalment està a la brigada d'obres i quan arribi
aquest temps deixar la brigada d'obres i es dedica a pintar.

- Del que s'ha comentat, d'una persona que va caure a la plaça del teatre, explica que hi ha
una diferència de nivell de la plaça del Teatre a la carretera i quan te'n vas cap a la dreta, just a
la cantonada, és molt poquet, però va ser suficient perquè aquella persona caigués. Aquesta
persona va caure de cares, ahir una i l'altre dia un altre. Hem de posar alguna cosa allà que es
vegi.

Alcaldessa.- Pel que fa a la resposta de la justificació, demana disculpes, però es pensava que
demanava l'expedient i podia mirar-ho, així que en tot cas demanarà que li facin arribar una
còpia de la subvenció exacte. Diu que ho va entendre malament, va entendre que demanaria
l'expedient i podria veure quina era la justificació. En tot cas, ja li faran arribar una còpia. 

Abans d'aixecar el ple el regidor Alvarez insisteix preguntant si al final els veïns propers al
Vayreda tancaran les finestres o no i diu que no ho pregunta ell, sinó els veïns afectats, a la
qual cosa l'alcaldessa respon que els que viuen davant de la platja si que tanquen les finestres
i les persianes, perquè els entra molta sorra. 

Allà hi ha uns veïns, no en el Vayreda, sinó pujant cap al mas Oliva a la dreta, on hi ha un
descampat. Suposa que es refereix a aquells veïns i el que han fet ara és aixecar una mica la
sorra, que és el que es pot fer. Aquella zona no és propietat municipal, aquella zona és privada
i  han contestat als veïns que, en tot cas, el que hi ha és un pas per poder anar al Montserrat
Vayreda, però aquells terrenys no són de l'Ajuntament. 

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 22:37 hores,
de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta     El secretari general

         Montse Mindan i Cortada              Fco. Luís Muñoz Cameo  
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